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EDITORIAL

L’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta ha posat en marxa 
un nou equip de tomografia 
computada (TC).
El nou equipament TC, gestio-
nat per l’Institut de Diagnòs-
tic per la Imatge, ha assumit 
una activitat programada d’un 
mínim de 40 exploracions al 
dia. Això ajuda a augmentar la 
capacitat diagnòstica del servei 
i reduir les llistes d’espera. La 
posada en marxa d’un segon 
TC millorarà la gestió dels es-
tudis programats i agilitzarà les 
exploracions d’urgències de 
les persones ingressades i dels 
procediments intervencionis-
tes.
El nou equipament integra la 
Intel·ligència Artificial (IA), que 
permet l’automatització del 
posicionament del pacient a la 
taula on es fa l’exploració. Du-
rant la prova, una càmera zeni-
tal detecta el cos i es col·loca 

correctament sense necessi-
tat que el professional ho faci 
manualment. La IA intervé en 
la reconstrucció i postproces-
sat de les imatges, amb nous 
algorismes que milloren la de-
finició i la qualitat de l’estudi. 
Així s’eviten repeticions de la 
prova i es disminueix fins en 

L’any 1843 l’escriptor 
Charles Dickens va 

publicar un llibre anomenat 
“Cançó de Nadal.
Una història de fantasmes de 
Nadal”. Aquesta novel·la curta 
va tenir la confiança de l’editor 
Champan&Hall i és gràcies a ell 
que la història ha arribat fins a 
nosaltres en plena forma, con-
vertint-se en un dels clàssics 
nadalencs imprescindibles. El 
conte explica que al vell, avar i 
miserable Scrooge el visiten tres 
fantasmes: el de nadals pas-
sats que li mostren la seva vida 
infantil i de jove, el seu “dolce 
far niente”; el fantasma present 
li evidencia la seva misèria ac-
tual, com n’és d’antipàtic, carca, 
mesquí, egoïsta i desagradable; 
però el fantasma del Nadal futur 
li revela un demà terrible, amb 
un Scrooge mort, al que ni les 
rates de casa seva recorden. Tot 
això el fa reaccionar i reconvertir 
en una persona una mica millor. 
Un miracle de Nadal en tots els 
aspectes, amb un rerefons de 
condemna a l’avarícia.
Nadal ja ha tornat. El tenim ins-
tal·lat des del mes de... setem-
bre? Quan els torrons arriben als 
supermercats vol dir que Nadal 
ja està en marxa. Ni ens n’hem 
adonat i ja han passat gairebé 
365 dies, que sortosament hem 
estrenat cada matí, quan el dia 

encara era nou de trinca.
Si haguéssim d’esperar un fan-
tasma per cadascun dels mo-
ments d’aquest any, què podrí-
em esperar? Hi ha qui diu que 
qualsevol passat és millor. Sol 
quedar a la memòria de les per-
sones idealitzat en els bons mo-
ments, instants fugissers que a la 
llum de la memòria són daurats. 
Els temps de la infantesa, un na-
dal d’infant. Qui no voldria tor-
nar-hi?
El present és aspre, punxegut 
i difícil. Guerres que colpegen 
la cara del món per interessos 
corrents i ambicions desmesu-
rades; una economia que ser-
penteja col·lapsant-ho tot; gent 
patint mentre tanta altra mira 
aquest patiment per la televi-
sió amb indiferència; tants cors 
que ja surten trencats de casa... 

Però no tot és dolent: la tecno-
logia dona salts impressionants 
cada dia, els avenços faciliten la 
vida de moltes persones i fins i 
tot els hi salven. Els nous desco-
briments demostren que encara 
queda humanitat en els humans. 
O almenys en molts d’ells.
El futur? És un llibre que està per 
escriure, però que gargotegem 
a diari proposant perspectives i 
solucions a problemes que te-
nim aquí i ara. Les seves pàgines 
van corrent cada dia i passen de 
futur a present amb gran rapi-
desa. És una escriptura difícil, 
però cal confiar que serà encer-
tada perquè les generacions que 
han de venir no ens puguin fer 
gaires retrets.
Però ara és Nadal. La història de 
Dickens no és alegre però sí op-
timista, i desvetlla l’esperança en 

un canvi conduent a la millora. 
És temps de desitjar i de procu-
rar que aquestes festes siguin 
tranquil·les, i que tothom les pu-
gui viure en pau i amb l’amabili-
tat que el temps encomana, en 
l’època més daurada i vermella 
de l’any.
L’equip del Diari Més Ebre no 
podem ser menys i de tot cor 
us desitgem que gaudiu de les 
festes nadalenques i d’aquest 
cicle de celebracions tan únic 
i especial. Marxem uns quants 
dies, però tornarem. La prope-
ra edició serà el dia 12 de gener, 
en un any totalment renovat i 
acabat d’estrenar. Mentre, us 
desitgem que les Festes us brin-
din pau, felicitat i la companyia 
d'aquelles persones que us són 
més estimades. I que el Nou Any 
porti noves oportunitats i mo-
ments memorables. Bon Nadal i 
un esplèndid 2024!

un 30% la dosi de radiació que 
rep la persona. La captació de 
la imatge es fa de manera més 
ràpida i precisa: en uns segons 
l’aparell pot generar imatges 
de tot el cos.
Aquest equipament incorpo-
ra tecnologia 3D, un avenç de 
gran utilitat per a la realització 

de proves com les biòpsies 
guiades per TC.
El nou equipament és el mo-
del Incisive CT del fabricant 
Philips, s’ha finançat amb fons 
europeus a través del Pla d’In-
versió en Equips d’Alta Tecno-
logia (Pla INVEAT) impulsat pel 
Ministeri de Sanitat, i ha tingut 
un cost de 281.700 euros (amb 
IVA), inclosos els treballs de 
construcció del nou espai on 
s’ubica.
A principis del 2024 està pre-
vista la posada en marxa del se-
gon TC, actualment en procés 
de licitació, amb un pressupost 
previst de 699.680,54 euros. 
Des de l’any 2019 s’han invertit 
1.498.759,32 € en la renovació 
de tres ecògrafs a l’Hospital i 
un al CAP Baix Ebre de Tortosa, 
la instal·lació d’un telecoman-
dament al CAP, i l’actualitza-
ció de l’equip de ressonància 
magnètica a l’Hospital.

Cançó de Nadal

El nou TC de l’Hospital de Tortosa Verge de la Cinta
millora els serveis de diagnòstic per la imatge

TORNEM EL 12 DE 
GENER AMB LA 

PRIMERA EDICIÓ 
DE L'ANY

BON NADAL I 
BONES FESTES
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Albert Salvadó: “El 2023 hem posat damunt la taula molts 
projectes estratègics per a les Terres de l’Ebre”

El delegat del Govern a les 
Terres de l’Ebre, Albert Salva-
dó Fernández, ha valorat molt 
positivament l’acció de Govern 
desenvolupada durant el dar-
rer any a les Terres de l’Ebre. 
“El 2023 hem posat damunt la 
taula molts projectes estratè-
gics per a les Terres de l’Ebre”, 
ha destacat després de la ses-
sió del Consell de Direcció de 
l’Administració Territorial del 
Govern, la darrera de l’any. 
“Tenim actuacions històriques, 
amb compromisos pressupos-
taris amb centenars de milions 
d’euros que estem concretant i 
començant a executar”, ha pre-
cisat Salvadó. 
El màxim representant del Go-
vern territorial ha posat l’ac-
cent en la creació de l’Autoritat 
Territorial de Mobilitat (ATM) 
de les Terres de l’Ebre. Enca-
ra en l’àmbit de la mobilitat, el 
Govern ja ha impulsat tots els 
projectes per a transformar la 
C-12 en un eix 2+1 a les Terres 

POLÍTICA

de l’Ebre, amb una inversió de 
prop de 128 milions d’euros fins 
al 2030, 100 dels quals al seu 
pas per les Terres de l’Ebre. Els 
trams Amposta–Vinallop (Tor-
tosa) i Tivissa–Móra la Nova ja 
estan redactats i se sotmetran 
a audiència pública a princi-
pis de 2024. Salvadó també ha 

 El delegat del Govern ha 
valorat “molt 

positivament” l’acció de 
Govern desenvolupada 

durant el darrer any a les 
Terres de l’Ebre

comentat que s’està avançant 
amb la redacció del Pla Direc-
tor Urbanístic d’Activitat Eco-
nòmica (PDUAE) del polígon 
Catalunya Sud per ordenar 675 
hectàrees d’activitat econòmi-
ca i logística als termes de Tor-
tosa i l’Aldea, per tenir-lo apro-
vat definitivament el 2024, en 

paral·lel al ramal ferroviari.
En l’àmbit de la Salut, el delegat 
ha destacat l’inici de les obres 
d’ampliació de l’Hospital de 
Tortosa Verge de la Cinta: “Mai 
s’havia executat a les Terres de 
l’Ebre una inversió de 40 milions 
d’euros en dos anys”. Salvadó 
també ha explicat de nou com 
s’està avançant, en paral·lel, amb 
el projecte del nou hospital de 
referència a les Terres de l’Ebre. 
El delegat també ha posat de 
relleu l’Estratègia Delta, amb un 
pla d’inversions que ascendeix a 
117 milions d’euros fins el 2032 
per protegir el delta de l’Ebre da-
vant els efectes del canvi climà-
tic, la subsidència i la regressió i 
que contempla actuacions que 
ja s’han començat a executar. La 
Taula per a l’impuls de la Forma-
ció Professional, el servei Bar-
nahus, la recta final del projecte 
europeu LIFE MigratoEbre per a 
la recuperació de peixos migra-
toris i millora de la connectivitat 
ecològica al tram final de l’Ebre, 

amb les obres de la rampa de 
peixos a l’assut de Xerta-Tivenys 
i  l’alliberament d’esturions, i del 
Programa de Resiliència Urbana 
a les Terres de l’Ebre d’ONU-Hà-
bitat són alguns dels projectes 
que també ha destacat Salvadó. 
En referència al Fons de Transi-
ció Nuclear, confia que al 2024 
es pugui avançar amb la identi-
ficació i priorització de projectes 
que generin ocupació a l’Ebre. 
En este sentit, segons informa-
va ahir EbreDigital.cat, el Govern 
farà efectiu el 4 de gener la bes-
treta dels Fons Nuclears.

MEDI AMBIENT
L’IDECE reintrodueix l'esturió al riu Ebre 

mig segle després de la seva desaparició
Ahir dijous es van 

alliberar una quarentena 
d’exemplars d’esturió a 
l’assut de Xerta-Tivenys i 
s’espera que repoblaran el riu 
en els propers anys.
Feia gairebé mig segle que els 
esturions havien desaparegut 
del riu Ebre degut a l’efec-
te dels depredadors i a causa 
dels obstacles dels assuts i les 
preses que es van construir, 
posant fre a la reproducció 
d'aquests peixos. Ara bé, 50 
anys després, l’IDECE amb el 
seu projecte MigratoEbre ha 
aconseguit reintroduir l’esturió 
al riu.
Aquests exemplars, que s’han 
alliberat a la platja fluvial de Ti-
venys, han vingut de Saint Seu-
rin- Sur-l’Isle, a França i han 
estat vint dies aclimatant-se al 
centre aqüícola de l'IRTA de la 
Ràpita, on se’ls han col·locat 
uns xips d’ultrasons per po-

der fer el seguiment d’aquests 
exemplars. Norma Pujol, direc-
tora de l’IDECE, ha considerat 
que “és un dia històric per a les 
Terres de l'Ebre, per al riu i per al 
projecte MigratoEbre".
Cap a les 10 del matí d’ahir di-
jous, els 44 exemplars d’es-
turions europeus arribaven 

transportats dins un conteni-
dor provinent de l’Irta. Tenen 
un any i mig de vida i medeixen 
poc més de 20 centímetres. La 
previsió és que es quedin dos o 
tres anys al tram Baix de l’Ebre, 
entre Tortosa i Deltebre, on fins 
i tot poden fer alguna incursió 
al mar i quedar-se a viure du-

rant una dècada a la platafor-
ma continental. Passat aquest 
temps, quan tinguin uns 15 anys 
de vida i estiguin en l’etapa re-
productora, tornaran al riu, tant 
a la zona de l’assut de Xerta- Ti-
venys com riu amunt. Ho faran 
gràcies a la rampa que l’IDECE 
ha començat a construir fa dues 
setmanes per tal de garantir la 
connectivitat ecològica del riu, i 
que aquesta faciliti la reproduc-
ció de les espècies migradores 
com l’esturió, la llambrea, el llis-
sal, el barb o l’anguila, augmen-
tant fins a 10 o 20 vegades les 
zones de reproducció.
La rampa que construeix l’IDE-
CE tindrà entre 70 i 80 centí-
metres de profunditat, així com 
elements que reduiran la força 
de la corrent de l’aigua, facili-
tant que els peixos migradors 
puguin remuntar els 3 metres 
que té l’assut, anant a buscar 
nous espais fins a Flix. Aquestes 

obres costaran prop d'un milió 
d'euros.
La directora de l’IDECE, Nor-
ma Pujol, va explicar que, en 
cas de capturar accidental-
ment algun d’aquests estu-
rions reintroduïts a l’Ebre, els 
peixos porten al llom un tub 
blanc on hi ha un codi. Si es 
captura un exemplar s'ha de 
trucar al 112 i facilitar aquesta 
numeració. Si el peix està viu, 
s'ha de retornar al riu, però si 
està mort, cal esperar les indi-
cacions dels professionals.
Marc Ordeix va avançar que la 
previsió és continuar alliberant 
esturions al riu Ebre. Els pri-
mers exemplars que ja neden 
al riu formen part de la prova 
pilot, cosa que obliga a signar 
un conveni amb l'estat francès 
per veure si s'adapten. A Fran-
ça ja s'han reservat cinquanta 
exemplars més per allibe-
rar-los l'any que ve al riu Ebre.



4 DIARI MÉS EBRE • divendres 22 de desembre / 2023 tortosa

DES DEL 2014

Els ajuts Leader del Programa 
de Desenvolupament Rural de 
Catalunya han permès sub-
vencionar 423 projectes des 
de 2014 a 2022 a les Terres de 
l’Ebre. A través dels tres Grups 
d’Acció Local (GAL) s’han re-
partit 13,9 MEUR en iniciatives 
privades, sobretot del sector 
primari i el turisme, que han 
generat més de 200 llocs de 
treball nous i n’han consolidat 
diversos centenars d’existents. 

Els ajuts Leader impulsen més de 
400 projectes i més de 200 nous 

llocs de treball a l’Ebre

La inversió total incentivada 
amb els ajuts Leader ha estat 
de 45 MEUR, amb percentat-
ges d’execució “anormalment 
elevats”. El Consorci Inter-
comarcal d’Iniciatives Socio-
econòmiques Ribera d’Ebre–
Terra Alta (CIS), Consorci per 
al desenvolupament del Baix 
Ebre i Montsià (BEMO) i el GAL 
Mar de l’Ebre tenen assignats 
fins a 13,5 MEUR més per al 
període 2023-2027. (ACN)

El COREMBE, Col.lectiu per 
la Reinterpretació del Monu-
ment a la Batalla de l’Ebre, ha  
guanyat el recurs d’apel·lació 
que va presentar al TSJC, re-
clamant la seua legitimació 
activa per a recórrer a nivell 
judicial resolucions dictades 
pel Centre d’Iniciatives per 
a la Reinserció (CIRE). En un 
principi, el Jutjat Conten-
ciós Administratiu número 
11 de Barcelona va desesti-
mar el recurs presentat per 
COREMBE, al·legant que no 
tenia legitimació activa per 
a recórrer resolucions dic-
tades pel CIRE. Després de 
que COREMBE presentés un 
recurs d’apel·lació, el TSJC li 
ha acabat donant la raó. (Rà-
dio Tortosa)

El TSJC reconeix 
la legitimació 

activa del 
corembe

ACTUALITATSOCIETAT

Un total de 23 empreses 
han rebut el distintiu d’em-
presa col·laboradora amb el 
procés comunitari de Tor-
tosa per la seua implicació 
amb els programes, projec-
tes i accions impulsats en el 
marc del procés. Es tracta 
d’un distintiu simbòlic que 
mostra el compromís social 
del teixit empresarial i que 
promou l’ús de la respon-
sabilitat social corporativa a 
la ciutat. “Fem un pas més 
en el creixement de la xar-
xa de treball comunitari a 
Tortosa, una xarxa que ens 
permet reforçar la cohesió 
social i la convivència inter-
cultural entre els diferents 
col·lectius que formen part 
del municipi”, ha manifestat 
l’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan.

Procés 
comunitari de 

Tortosa

JOVENTUT

L’Oficina del Voluntariat s’ha 
traslladat de la primera planta 
de l’edifici del Carrilet a una 
de les caselles exteriors del 
mercat municipal, a l’avin-
guda de la Generalitat, amb 
l’objectiu de fer-la créixer.
“Donem més visibilitat a l’Ofi-
cina del Voluntariat, la fem 
més atractiva i accessible a 
la ciutadania, amb l’objectiu 
d’arribar a un major nombre 
de persones”, ha explicat l’al-
calde de Tortosa, Jordi Jor-
dan, que juntament amb el 
regidor de Joventut, Víctor 
Grau, ha inaugurat la nova 
oficina.

L’Ajuntament 
trasllada 

l’Oficina del 
Voluntariat al 

mercat 

PLE
Aprovada definitivament

la modificació
d’ordenances fiscals

El ple de l’Ajuntament de 
Tortosa va aprovar definitiva-
ment, en sessió extraordinà-
ria, la proposta de modifica-
ció d’ordenances fiscals per a 
l’exercici 2024. El passat mes 
d’octubre el plenari va apro-
var la modificació de l’impost 
de béns immobles (IBI), l’IAE, 
l’impost sobre vehicles i la 
taxa d’escombraries, i durant 
el període d’exposició pública 
s’ha presentat una única al·le-
gació que ha estat desestima-
da pel plenari.
Segons l’informe tècnic muni-
cipal, no cal admetre a tràmit 
l’escrit d’al·legacions per man-
ca de la condició d’interessat 
en el procediment per part de 
la persona que la va registrar. 
En aquest sentit, la persona 
al·legant no és veïna de Tor-
tosa, ni tampoc consta com 
a subjecte passiu tributari del 
municipi.
Així, una vegada desestimada 

l’al·legació, el plenari va donar 
llum verda a la modificació de 
les ordenances que seran vi-
gents a partir de l’1 de gener 
de 2024.
La modificació de les orde-
nances va rebre el vot favo-
rable dels grups de l’equip de 
govern Movem-PSC i ERC, i 
també de la CUP, mentre el 
grup de Junts hi van votar en 
contra.

Junts demana 
que es deixi 

sense efecte 
la pujada 

d’impostos
El grup municipal de Junts per 
Tortosa “ha demanat al go-
vern tripartit de Movem-PSC i 
ERC que deixi sense efecte la 
pujada d’impostos més eleva-
da de la història de Tortosa”, 
després de l’anunci fet pel 
govern de l’Estat que s’incre-
menta l’aportació als ens lo-
cals un 22,6% més. En el cas 
de l’Ajuntament de Tortosa, 
“este increment d’aportació 
de l’Estat suposarà ingressar 
més de 2 MEUR, que se su-
maran als aproximadament, 
9,5 MEUR que les arques mu-
nicipals reben de l’Estat”. La 
portaveu, Meritxell Roigé, ha 
manifestat que si des del seu 
grup, ja consideraven “inne-
cessària” i “desmesurada la 
pujada d’impostos del govern 
tripartit, ara ho és encara amb 
més motiu”. 

L’Ajuntament encarrega 
l’informe d’idoneïtat 
urbanística i territorial dels 
terrenys del nou Hospital

L’Ajuntament de Tortosa ha 
encarregat la realització de 
l’estudi idoneïtat territorial i ur-
banística del Pla Parcial Camí 
de Roquetes on es projecta el 
futur hospital de les Terres de 
l’Ebre. El farà l’arquitecte Se-
bastià Jornet, “professional 
d’àmplia trajectòria, de presti-
gi i de consens”, com ha re-
marcat l’alcalde Jordi Jordan. 
Com estableix la modificació 

del reglament del flux prefe-
rent que regula el domini pú-
blic hidràulic, l’informe s’envi-
arà al departament de Territori, 
i si l’aprova, es remetrà a la 
Confederació Hidrogràfica de 
l’Ebre (CHE). Amb el vistiplau 
de les dues administracions, 
Tortosa entraria en un règim 
especial que permetria cedir 
els terrenys a Salut per cons-
truir el nou hospital.

URBANISME POLÍTICA
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SOCIETAT
La Generalitat atorga 1,5 milions 
d’euros al Centre de Tecnificació 

Esportiva de Terres de l’Ebre

La Generalitat ha atorgat una 
subvenció d’1,5 milions d’eu-
ros a l’Ajuntament d’Ampos-
ta per ampliar el Centre de 
Tecnificació Esportiva de les 
Terres de l’Ebre (CTE). “És 
una gran notícia perquè ja fa 
diversos anys que no podem 
allotjar a tots els esportistes 
que sol·liciten els nostres ser-
veis, i amb aquesta segona 
fase tindran cabuda”, explica-
va l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs, qui recordava que “el 
CTE és l’únic centre de la pro-
víncia”. A través del Consell 
Català de l’Esport, aquest ajut 
permetrà executar la segona 

fase de la residència d’espor-
tistes, concretament per fi-
nançar la redacció del projec-
te i l’execució de les obres de 
l’equipament. Amb l’execució 
de la segona fase de la resi-
dència, el centre disposarà de 
22 habitacions més, així com 
una zona mèdica amb labo-
ratori, una àrea més gran de 
fisioteràpia, i es dotarà l’espai 
d’una sala polivalent. 

Es podrà tirar 
endavant la 2a fase de 

la residència

L’increment de la participació als ingressos de 
l’Estat i la Diputació al 2024 permeten aplaçar 

al 2025 la pujada en l’IBI, l’IAE i vehicles
L’Estat espanyol va confirmar 
l’11 de desembre, un incre-
ment extraordinari del 20% de 
la participació econòmica als 
ens locals. A més, el PAM de la 
Diputació de Tarragona tam-
bé permetrà als ajuntaments 
destinar una part important a 
despesa ordinària. Aquestes 
aportacions econòmiques al 
pressupost del 2024 permeten 
que l’Ajuntament d’Amposta 
apliqui l’increment de l’IBI (Im-
post de Béns Immobles), l’IAE 
(Impost d’Activitats Econòmi-
ques) i l’Impost de Vehicles el 
2024, tal i com s’havia previst 
inicialment. Sí que s’incremen-
taran, tal i com estava previst, 
la taxa d’escombraries i les di-
ferents taxes vinculades a ocu-
pació de la via publica (guals, 
caixers i taules i cadires).
“El Govern municipal d’Esquer-
ra hem dit molts cops que ens 
mouríem en funció de la rea-
litat, i sempre que fos possible 

POLÍTICA

congelaríem o baixaríem la 
càrrega fiscal a la ciutadania, 
sempre i quan poguéssim se-
guir desenvolupant el projecte 
de ciutat amb el que vam gua-
nyar les eleccions al maig”, ha 
explicat l’alcalde d’Amposta, 
Adam Tomàs.

Sí que es mantindrà 
l’increment de la brossa 
i les taxes vinculades a 

ocupació de la via pública

* AMPOSTA prepara unes festes de Nadal inclusives. Hi haurà trams sen-
se llum ni so a l’inici del recorregut de l’arribada del Pare Noel i Reis, 
cues ràpides, i es repartiran caramels sense gluten.

* L’AJUNTAMENT atorga prop de 40.000 euros a les AFA dels centres 
educatius de primària per a la socialització de llibres. És el tercer curs 
que s’ofereix aquesta ajuda, que suposa un descompte directe del cost 
que les famílies han d’assumir en material i llibres a principis de curs.

* SET JOVES comencen a treballar a l’Ajuntament gràcies al programa 
Treball i Formació de la Generalitat. En el marc del programa del Servei 
d’Ocupació de Catalunya (SOC) tindran un contracte de 12 mesos a les 
àrees de Serveis Municipals, Esports, Turisme i Mercat.

* EL PLA Local de Polítiques de Dones obre una enquesta per conèixer 
l’opinió de la ciutadania sobre aspectes relacionats amb les polítiques 
d’igualtat.
És el tram final del procés de renovació del Pla per als propers anys.

En 1 minut

“Amposta amb cor” portarà un tribut a 
Queen, demà dissabte 23 de desem-
bre, a l’auditori de la Unió Filharmòni-
ca. Com ja és habitual, el festival so-
lidari coorganitzat entre l’Ajuntament 
d’Amposta i l’empresa Remsa, desti-
narà el cost íntegre de l’entrada a una 
entitat social de la ciutat, enguany a la 

Lliga Contra el Càncer de Tarragona i 
Terres de l’Ebre. Hi haurà dos passis, un 
a les 17h i l’altre a les 20h. Les expec-
tatives s’han superat i ja s’han recaptat 
més de 8.000 euros. També informar 
que hi ha disponible una fila zero per a 
les persones que no puguin assistir-hi 
i que vulguin col·laborar. 

“Amposta amb cor”, 
demà dissabte
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El delegat del Govern: “La interconnexió de 
conques no és la solució i no l’acceptarem”

El delegat del Govern a les Ter-
res de l’Ebre, Albert Salvadó, 
rebutja la petició del lobby de 
col·legis professionals que re-
clama la interconnexió de la 
conca de l’Ebre i les conques 
internes per fer arribar aigua 
del minitransvasament del CAT 
(Consorci d’Aigües de Tarra-
gona) a Barcelona. Salvadó 
ha insistit que es tracta “d’una 
proposta simplista”, que obli-
da molts condicionants i altres 
usos del recurs, com l’agrícola 
o l’ambiental. “Un transvasa-
ment estructural d’una conca a 
l’altra no és la solució per abor-
dar les necessitats hídriques de 
l’àrea metropolitana”, ha re-
marcat. “No ho acceptarem”, 
ha asseverat. El delegat ha de-
fensat que el model de gestió 
del Govern ha permès resistir 
més de 30 mesos de sequera, 
més del doble que el 2008.
Aquesta estratègia per fer front 
a una greu sequera es basa, 
aquest cop, en “apostar per la 

El delegat del Govern, Albert Salvadó.

POLÍTICA
Rebuig a la 

interconnexió 
de la xarxa 

d’Aigües
L’alcalde de Tortosa, Jordi 
Jordan, ha considerat “positiu” 
que el Govern hagi rebutjat in-
terconnectar la xarxa d’Aigües 
Ter-Llobregat (ATLL) i el Con-
sorci d’Aigües de Tarragona, i 
ha advertit que fer-ho suposa-
ria “un transvasament a Barce-
lona de manera estructural”. 
“Tothom sap que si es fa una 
vegada, l’aigua de l’Ebre anirà 
a l’àrea metropolitana”. Per a 
Jordan, la interconnexió “no 
és ni molt menys la solució als 
problemes hídrics que hi ha 
a Catalunya” i ha alertat que 
les Terres de l’Ebre “també 
tenen escassetat d’aigua”. Per 
això, ha recomanat al Govern 
que aposti “per un model de 
desenvolupament diferent, 
sostenible i equilibrat”. La Pla-
taforma en Defensa de l’Ebre 
ja va rebutjar l’ATLL-CAT: “La 
interconnexió de xarxes no 
resol la sequera”, van mani-
festar.

potabilització, dessalinització i 
recuperació d’aigua”. “Aques-
ta és l’estratègia del Govern 
per solucionar les necessitats 
d’aigua de boca de tot el país”, 
ha defensat. Salvadó també ha 
reconegut que dependrà de la 
climatologia i de la capacitat 
del Govern per posar en marxa 

més plantes potabilitzadores 
i dessalinitzadores que calgui 
aplicar “mesures alternatives”, 
depenent de com es vagi exe-
cutant aquesta estratègia, i 
perduri o s’agreugi la sequera.
“El Govern té la responsabilitat 
de garantir que una àrea amb 
5,5 milions de ciutadans no es 

quedin sense aigua i la nostra 
estratègia està clara: dessa-
linització i potabilització”, ha 
assenyalat el delegat ebrenc. 
Albert Salvadó ha defensat que 
“no cal un transvasament de 
conques per garantir l’aigua de 
boca a tot Catalunya” perquè 
existeix, “per sort”, tecnologia 
que “dona moltes més alter-
natives, més sostenibles i més 
sensates” per garantir aigua “de 
qualitat”, de forma “perdurable 
en el temps”, fet que el transva-
sament “no garanteix”. “Aques-
ta és l’opció del Govern, clarís-
simament. La interconnexió va 
ser una proposta dels col·legis 
professionals d’enginyers, però 
la secretària d’Acció Climàti-
ca, Anna Barnadas, va assegu-
rar que “no està en el marc de 
solucions” del Govern per fer 
front a la sequera. I el conseller 
d’Acció Climàtica, Alimentació 
i Agenda Rural, David Mascort, 
va refermar que no hi haurà 
transvasament de l’Ebre.

ROQUETES TIVENYS

Dolby Cinema™ ofereix l’ex-
periència més completa en 
una sala de cinema. 
Combina tecnologies d’imat-
ge i so espectaculars amb un 
inspirat disseny perquè cada 
visita al cinema resulti com-
pletament captivadora amb 
imatges espectaculars i àu-
dios en moviment. “L’acció 
cobra vida de manera viva i 
realista en transmetre cada 
imatge amb un impacte ex-
traordinari". Tot el disseny, 
des de l’entrada fins a l’inte-
rior o els seients, s’encaren 
per fer que l’experiència sigui 
més envoltant. L’acte d’estre-
na de la nova sala de cinema 
a Roquetes va tenir lloc ahir 
la tarda.

Nova sala 
premium 

Atmos Ocine 
Roquetes

EL PERELLÓ

L’Agrupació Musical l’Em-
burgada va celebrar els 30 
anys fent música al poble. 
Els actes van tenir lloc dis-
sabte. Pel matí es va fer una 
cercavila amb músics i ex-
músics, passant a recollir 
aquells que des de l’inici es-
tan a l’entitat (Àngels Moliné, 
Jordi Brull, Josep A. Moliné i 
Josep Cardona). Van haver 
parlaments al plànol de les 
bombes, el cap de setmana 
que fa 85 anys el Perelló va 
ser bombardejat.
Per la tarda, gran concert 
al Casal amb els 5 directors 
que han passat per l’entitat 
des dels seus inicis (Josep 
Lluís Vidal, Pere Bono, Jor-
di Masip, Joan Carles Julio i 
Denís Casanova).

30è aniversari  
de l’Agrupació 

Musical 
l’Emburgada

Els Mossos d’Esquadra van de-
tenir aquest dimecres tres ho-
mes, de 28, 29 i 44 anys, i un 
menor de 16 anys, com a pre-
sumptes autors dels delictes 
de pertinença a grup criminal 
i robatori amb força a interior 
de domicili. El 28 de novem-
bre, els arrestats van accedir a 
una casa de Tivenys i van sos-
treure diversos objectes amb 
un “alt valor econòmic” d’una 
caixa forta. Tres dels investi-
gats, entre ells el menor, se’ls 
va arrestar en un domicili del 
Perelló, mentre que el quart en 
un habitatge de Calafell. 
Els agents han recuperat part 
dels objectes robats a la casa 
assaltada al municipi de Ti-
venys. (ACN)

Detinguts 
quatre homes 

per un 
robatori

en un domicili 

L’AMETLLA

Amb l’objectiu d’afavorir el tràn-
sit de vianants per carrers i pla-
ces de la localitat, l’Ajuntament 
està preparant canvis en l’or-
denança que regula l’ocupació 
d’espais públics a càrrec d’esta-
bliments, bars i restaurants. Des 
de l’Ajuntament es considera 
que en molts indrets del nucli 
urbà, sobretot durant els mesos 
d’estiu, es fa complicat circular 
a peu per l’excessiva ocupa-
ció de la via pública i voreres, a 
càrrec majoritàriament de bars 
i restaurants, dificultats que es 
multipliquen quan es tracta de 
persones amb mobilitat reduï-
da. L’objectiu és no perjudicar el 
negoci dels establiments, però 
regulant millor i delimitant el 
pas de vianants”.

Modificació de 
l’ordenança que

regula l’ocupació 
de via pública a 

bars i restaurants
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 Primera Fireta 
de Nadal

L’Ampolla va celebrar amb 
èxit la primera Fireta de 
Nadal, organitzada per la 
Regidoria de Comerç. El 
municipi va viure un dia 
magnífic amb aquest es-
deveniment d’aire nadalenc 
que es va dur a terme grà-
cies a la implicació i col·la-
boració tant del sector privat 
com del teixit associatiu del 
municipi. 
“Vam viure una jornada de 
música, festa, gastronomia i 
comerç que va marcar l’ini-
ci de les festes nadalenques 
a l’Ampolla. Ara bé, sense 
els establiments i les as-
sociacions implicades res 
hauria estat possible”, ex-
plica Meritxell Faiges, regi-
dora de Comerç. 
Des del consistori ampolle-
ro “agraïm a tothom qui va 
participar-hi”.

L’AMPOLLA

S’inicien les obres 
del camí escolar al 21 d’abril

Aquest mateix dilluns 18 de de-
sembre s’han iniciat les obres 
del camí escolar de l’Escola 21 
d’Abril, com estaven previstes 
i dins del termini estipulat del 
segon semestre de 2023, mar-
cant un pas significatiu cap a la 
millora de la mobilitat segura i 
sostenible a la localitat. Aquest 
projecte, que es duu a terme en 
el marc del “Projecte d’actua-
cions vinculades a la mobilitat 
segura i sostenible, la pacifi-
cació del trànsit i la reducció 
de l’accidentalitat a l’accés de 
l’Escola 21 d’Abril i a les traves-
seres,” representa una inversió 
de 132.253,00€, adjudicada a 
l’empresa REGIMOVI.
Les obres, amb un termini 
d’execució de 12 setmanes, 
estan finançades al 100% pel 
Departament d’Interior de la 
Generalitat, reflectint el com-
promís del Govern amb la se-
guretat i la millora de la qualitat 
de vida dels aldeans i aldeanes.
Xavier Royo, alcalde de l’Aldea, 

L’ALDEA

ha expressat la seua satisfacció 
pel començament d’aquesta 
obra: ”A més de dotar d’un camí 
escolar que afavorirà la segure-
tat dels escolars i les seues fa-
mílies, aquesta actuació oferirà 
a la població una nova àrea de 
passeig”. L’alcalde destaca que 

l’Escola 21 d’Abril serà una de 
les poques que podrà afirmar 
que disposa d’un camí esco-
lar exclusivament per a la seua 
escola, i també remarca l’im-
pacte positiu “als tres princi-
pals accessos del municipi, els 
quals es dotaran de reductors 

elevats per reduir la velocitat a 
les entrades del municipi”.
Aquesta actuació té com a 
objectiu principal pacificar el 
trànsit a la zona de l’Escola 21 
d’Abril, millorant significativa-
ment la seguretat dels alum-
nes i les seves famílies. A més a 
més, es traduirà en una millora 
estètica de l’entorn de l’esco-
la. El camí escolar tindrà una 
longitud de 300 metres, amb 
carril bici pavimentat, arbres i 
mobiliari urbà. També disposa-
rà de passos elevats a les tra-
vesseres.
Així mateix, aquesta actuació 
inclourà la instal·lació de tres 
reductors elevats a les entra-
des principals del municipi, 
concretament a l’avinguda Ca-
talunya (entrada nord i sud) i a 
la carretera d’entrada de Tor-
tosa a l’altura de Sant Ramon, 
amb l’objectiu de reduir les 
velocitats dels vehicles als ac-
cessos del nucli urbà.

EL PERELLÓ

Aquest dimarts es va arxi-
var la sol·licitud presenta-
da per l’empresa UNOSIG 
ENERGÍAS S.L d’autorit-
zació administrativa prè-
via, d’autorització admi-
nistrativa de construcció 
del projecte del parc solar 
anomenat Amepersol 1, de 
34,53 MW, sobre terreny 
en sòl no urbanitzable, al 
terme municipal del Pere-
lló i la seva infraestructura 
d’evacuació.
Tal com ha informat l’Ajun-
tament, queda desestima-
da la implantació del parc 
solar al terme del Perelló.

Desestimada 
la implantació 
del parc solar 

al terme 
municipal

ACTUALITAT

Els Ajuntaments de l’Ametlla 
de Mar, el Perelló i l’Ampolla 
van tornar a trobar-se, amb la 
voluntat d’avançar en la crea-
ció d’un consorci que treballi 
en la millora del Camí de Ron-
da que transcorre per la línia 
de costa d’aquests tres muni-
cipis del Baix Ebre. De moment 
i mentre es tramita el consorci, 
els ajuntaments van presentar 
l’esborrany d’un conveni de 
col·laboració, que ara hauran 
de signar cadascun dels con-
sistoris i les entitats invitades, 
algunes presents a la reunió, 
com el servei provincial de 
Costes del Ministeri de Tran-
sició ecològica, la Federació 
d’Excursionistes de Catalunya 
o el Consell Comarcal del Baix 
Ebre, i d’altres com la Diputa-
ció que ho van fer en anteriors 
reunions. Eva del Amo, alcal-
dessa de l’Ametlla de Mar: “A 

El servei de Costes, partidari d’integrar-se al consorci del GR92 
dels ajuntaments de l’Ametlla de Mar, el Perelló i l’Ampolla

la primera reunió vam acordar 
que mentre miràvem d’orga-
nitzar la futura constitució del 
consorci, faríem un conveni 
de col·laboració que ens per-
metés anar fent actuacions. 
Ara, cada ajuntament i entitat 
es mirarà el conveni plantejat, 
farà les seves aportacions, i 
acabarem de concretar quines 
entitats en prendran part, a 

més dels ajuntaments impli-
cats”. Samuel Ferré, alcalde del 
Perelló: “El projecte tira enda-
vant. Hem fet un pla de treball 
per detectar les mancances 
que podia tenir el conveni, però 
el més important és veure les 
ganes que tenim els ajunta-
ments de posar-ho en marxa, 
i així ho farem”. Finalment, Se-
bastià Castañeda, regidor de 

de l’Ampolla també explicava 
que, “s’ha presentat un esbor-
rany, s’han afegit una sèrie de 
punts, i crec que a la pròxima 
reunió ja es podrà signar el 
conveni, que serà el pas pre-
vi a la creació del consorci. 
El GR92 és un atractiu turístic 
que és magnífic i creiem que 
s’ha de potenciar encara més”. 
El cap del Servei Provincial de 
Costes de l’Estat, Toni Espa-
nya, es va mostrar disposat a 
participar del consorci i va do-
nar suport a la iniciativa man-
comunada. Toni Espanya va 
explicar que, “veiem amb bons 
ulls aquesta iniciativa, que al 
final, suposa mancomunar 
esforços per mantenir la que 
és, segurament, la via verda 
més transitada de les Terres 
de l’Ebre, i sumar esforços per 
tindre-la en bon estat de con-
servació”. 
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El Consorci de Polítiques Ambien-
tals de les Terres de l’Ebre (COPATE) 
ha posat en marxa dos nous equi-
paments per millorar la sostenibili-
tat i capacitat del dipòsit controlat 
de residus del Mas de Barberans. 
D’una banda, fa un mes que han 
posat en marxa una petita planta 
que converteix el metà en biogàs, 
amb el qual s’abasteix d’energia la 
planta de lixiviats. També s’ha in-
corporat a l’abocador una trinxado-
ra per reduir les entrades de residus 
voluminosos i restes vegetals, amb 
l’objectiu d’allargar la capacitat de 

la fase tres de l’abocador, que està 
a punt d’omplir-se. La màquina s’ha 
finançat amb 700.000 euros d’ajut 
de l’Agència de Residus de Catalu-
nya (ARC). El COPATE treballa per 
adquirir més terrenys i obrir una 
quarta fase.
Com ha apuntat el president del CO-
PATE, Ivan Garcia, amb els dos nous 
projectes “es pretén reduir l’espai” 
de la brossa que entra a l’abocador, 
“per guanyar temps” i allargar la vida 
útil de la fase tres, que està “a punt 
d’arribar al cent per cent de la seva 
capacitat”. (ACN)

L’abocador del Mas de Barberans 
genera energia amb biogàs fet de 

metà per a la planta de lixiviats

La consellera Capella visita el port, on el Departament 
ha invertit 2,3 milions en actuacions de millora

La consellera de Territori, Ester 
Capella i Farré, va visitar dissabte 
el Port de la Ràpita en el que el 
Departament, a través de Ports 
de la Generalitat, ha invertit 2,3 
milions d’euros en diverses obres 
de millora. La consellera va visi-
tar l’edifici que albergarà la base 
nàutica, on també se n’ha urba-
nitzat l’entorn; les marquesines 
on ja s’han instal·lat, i estan a ple 
rendiment, les plaques solars 
fotovoltaiques que produeixen 
energia per a l’autoconsum del 
sector pesquer rapitenc, i el nou 
itinerari didàctic que transcorre 
pel port de la Ràpita, posa de re-
lleu la història del port i la Confra-
ria de Pescadors i l’estreta relació 
amb el municipi i la seva gent. 
La consellera va estar acompa-
nyada de la directora de Ports de 
la Generalitat, Annabel Moreno 
Nogué, i el delegat del Govern a 
les Terres de l’Ebre, Albert Salvadó 
Fernández, entre altres autoritats.
“Aquestes tres actuacions re-

LA RÀPITA

forcen el vincle de les Terres de 
l’Ebre amb el mar, amb la seva 
activitat pesquera, però també 
amb aquesta activitat més lú-
dica, com és la nàutica, que és 
un apropament a tothom”, va 
destacar Capella. La consellera 
va exposar que Ports de la Ge-
neralitat “aposta per la contínua 
modernització i millora dels 
ports catalans, per afavorir l’ac-
tivitat, garantir el respecte pel 
medi natural i encarar el rep-
te de l’emergència climàtica, a 
més de generar diàleg perma-
nent entre els ports i les ciu-
tats on estan ubicats”. “La base 
nàutica servirà per promoure 
les Terres de l’Ebre i la Ràpita, 
i convertir-la en un centre de 
referència de la nàutica de base 
en un entorn privilegiat com és 
la badia dels Alfacs
A més, Capella va visitar l’ex-
posició “El mar, la frontera més 
ampla”, a bord del vaixell Open 
Arms, amarrat al port de la Rà-

Ports ha construït l’edifici que albergarà 
la base nàutica, que ha de promoure les Terres 

de l’Ebre com a nou epicentre de la nàutica al món.
S’han instal·lat ja 900 plaques solars

que produeixen energia per a l’autoconsum
 del sector pesquer rapitenc.

També s’ha desenvolupat un nou itinerari didàctic

pita. Aquesta exposició s’ha fet 
com a homenatge a entitats i 
persones vinculades en la de-
fensa dels drets socials, en el 
marc del 75è aniversari de la 
Declaració Universal dels Drets 
Humans. És precisament el port 
rapitenc el que va cloure diu-
menge la mostra itinerant que 
s’ha fet durant un mes.
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ACTUALITAT

El Departament de Territori ha 
afirmat que impedirà la cons-
trucció de més de 12.300 
nous pisos al Camp de Tar-
ragona i les Terres de l’Ebre. 
Ho fa després d’aprovar el 
Pla director urbanístic (PDU) 
de revisió de sòls no sosteni-
bles del litoral entre Malgrat 
de Mar (Maresme) i Alcanar 
(Montsià).  El conjunt de re-
visions del PDU al Camp de 
Tarragona i les Terres de l’Ebre 
han afectat una vintena de 
municipis: set del Tarragonès; 
quatre del Baix Ebre (L’Ametlla 
de Mar, el Perelló, l’Ampolla i 
Deltebre) i quatre del Montsià 
(Sant Jaume d’Enveja, Ampos-
ta, la Ràpita i Alcanar).
Al conjunt de Catalunya, s’ha 
impedit la construcció de 
43.600 pisos nous, el 41% dels 

Territori impedirà la construcció de 
més de 12.300 nous pisos al Camp 
de Tarragona i les Terres de l’Ebre

possibles. Juntament amb el 
document aprovat el 2021 al 
litoral gironí i un altre específic 
per a l’Alt Pirineu l’any 2020, 
el Govern ja hauria aturat la 
construcció d’unes 67.000 
noves edificacions en indrets 
que no són sostenibles ni am-
bientalment ni socialment, o 
en llocs amb riscos.
(ACN)

Al llarg de les darreres setma-
nes s’han dut a terme els tre-
balls d’atermenament entre 
Ulldecona i Godall, impulsats 
per l’Institut Cartogràfic de 
Catalunya i la Direcció Gene-
ral d’Administració Local de la 
Generalitat. Així, s’han succeït 
diverses reunions i visites de 
camp amb representants dels 
Ajuntament de les dos loca-
litats per tal d’actualitzar les 
dades de la delimitació dels 
dos termes municipals, que 
data de 1912. En els darrers 
dos anys Ulldecona ja ha fet el 
mateix procés amb els muni-
cipis d’Alcanar, La Sénia i Fre-
ginals. L’atermenament és un 
acte administratiu pel qual es 
determina la línia divisòria en-
tre els diversos municipis.

Treballs 
d’atermenament 
entre Ulldecona i 

Godall

ULLDECONASUCCESSOS

Els Mossos han detingut qua-
tre persones i n’investiguen 
una cinquena pel furt de 4.500 
quilos d’olives i la seva venda a 
través d’una declaració agrària 
(DUN) falsificada. Els arrestats, 
entre 38 i 56 anys, estan inves-
tigats com a presumptes au-
tors de furt, apropiació inde-
guda i receptació. Els agents 
van detectar tres homes que 
haurien sostret olives de fin-
ques ubicades al Baix Ebre i el 
Montsià. També van localitzar, 
en poder d’un dels investigats, 
rebuts de venda d’olives a una 
almàssera de Tortosa així com 
una DUN, el document que 
han de presentar els titulars de 
l’explotació, falsificada a nom 
d’una persona diferent i que 
feia referència a finques ermes 
o sense producció. (ACN)

4 detinguts per 
furtar 4.500 

quilos d’olives

SANT JAUME

L’Ajuntament de Sant Jaume 
va rebre la confirmació que 
els propietaris dels terrenys 
on està ubicada l’antiga an-
tena de telefonia mòbil i 
l’empresa de telecomunica-
cions Vantage Towers havien 
arribat a un acord per tal que 
aquesta torne a funcionar 
de manera provisional fins 
que la nova estigui acabada. 
Els treballs per a la instal·la-
ció tenen una previsió de 8 
mesos, temps molt condici-
onat per la disponibilitat dels 
permisos necessaris per a la 
instal·lació de la nova antena. 
L’alcaldessa, Teresa Solsona 
“per arribar a l’acord el camí 
ha estat llarg, sobretot per la 
dificultat en què la propietat 
dels terrenys i l’empresa de 
telecomunicacions arribes-
sen a una entesa”. (Delta.cat)

El municipi 
recupera la 
cobertura

ALCANAR
Cartell anunciador de les 

Quinquennals 2024
La regidora de Festes d’Alca-
nar, Txell Ulldemolins, acom-
panyada per la regidora de 
Comunicació i Projecció del 
Poble, Mar Sancho, ha pre-
sentat el cartell anunciador 
de les Festes Quinquennals 
2024. Cal destacar que en to-
tal s’han presentat més de 10 
imatges. Sancho ha agraït la 
feina de tots els participants, 
destacant que “s’han rebut 
propostes d’arreu del terri-
tori de gran qualitat tècnica i 
artística, fetes amb diferents 
estils, alguns d’ells molt ori-
ginals, que han fet difícil es-
collir el cartell anunciador”. 
Així mateix, també agraïa la 
tasca dels membres del ju-
rat, que després de moltes 
deliberacions i assesorats per 
una comissió d’artistes locals, 
han seleccionat la propos-
ta creada per l’artista amb el 
pseudònim Derry com a gua-
nyadora. D’altra banda, Txell 
Ulldemolins comentava que 

“les Quinquennals d’Alcanar 
són úniques, i no hi ha cap 
acte cultural al país que s’as-
sembli”.

L’olor i fum de la planta 
d’assecatge de sansa de la 
Galera impacta en la venda 

d’immobles
El fum i l’olor procedent de la 
planta de secat de sansa de 
BioSansa CatSud a la Gale-
ra, afecta el veïnat des de fa 
mesos. Així i tot, hi ha un altre 
sector que es veu afectat, i és 
el que vol formar part d’este 
veïnat amb l’adquisició d’algun 
habitatge a Santa Bàrbara.
Segons informa La Plana Rà-
dio, Jordi Accensi Armengol, 
gestor immobiliari d’Active 
House Immo, ha explicat que 
les olors del fum són detecta-
bles per sí soles i que, en arribar 
al poble, la primera pregunta 
dels visitants és sobre l’origen 
d’esta olor. “Ho expliques, clar: 
això és un assecador que te-
nim aquí, que es dedica a se-
car la pasta de les olives i ens 
provoca este malestar” reco-
neix Jordi. “És l’època de tem-
porada, però hi haurà gent que 

li molestarà més, hi haurà gent 
que li molestarà menys. Un 
client vol comprar una finca o 
una zona rústica amb caseta, 
això ja molesta més. Dins el 
poble, en un pis, quan sortiràs 
al carrer ho notaràs, depèn de 
la zona o depèn de com vin-
gue l’aire, un dia ho notaràs 
més, un dia menys; però quan 
estem en rústica normalment 
te la tragues sí o sí”. A l’espera 
dels resultats de l’estació mòbil 
de mesurament de la qualitat 
de l’aire, també s’anhela que 
acabe la temporada de l’oliva, 
i, per tant, la planta d’assecat-
ge de sansa finalitze les seues 
operacions. (LPR)

La Guàrdia Civil 
intercepta 
cinquanta 

quilos de peix 
i marisc sense 
documentació 

La Guàrdia Civil va interceptar 
a la sortida del port de la Ràpi-
ta, 46,7 quilos de peix i marisc 
sense documentació i que no 
havia passat per la llotja. Qua-
tre persones van rebre una de-
núncia per infringir la Llei de 
Pesca i Acció Marítima. Entre 
el peix decomissat hi havia lla-
gostins, galeres i llenguados. 
Es calcula que els aliments in-
tervinguts tenien un preu de 
més de 2.000 euros al mercat. 
El peix i el marisc s’entrega-
rà a una entitat social un cop 
superi els controls sanitaris. 
La Guàrdia Civil de Tarragona 
reforça aquests dies el control 
de les activitats pesqueres per 
la proximitat de les festes na-
dalenques i la voluntat d’evitar 
la venda il·legal d’aquests pro-
ductes pesquers.

LA RÀPITASANTA BÀRBARA

El fum i l’olor afecta el 
veïnat des de fa mesos

El Govern analitza 
el plantejament 
urbanístic d’una 
quarantena de 

municipis de la costa 
entre Malgrat de Mar i 

Alcanar
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MÓRA D’EBRE

Una cinquantena d’esportistes, enti-
tats i iniciatives van ser reconegudes 
a la Gala de l’Esport de les Terres de 
l’Ebre 2023, que es va celebrar al Tea-
tre La Llanterna de Móra d’Ebre. L’acte 
va estar presidit per la secretària ge-
neral de l’Esport i de l’Activitat Física, 
Anna Caula Paretas, acompanyada 
del delegat del Govern, Albert Salvadó 
Fernández; l’alcalde de Móra d’Ebre, 
Rubén Biarnés Renedo, i el represen-
tant territorial de l’Esport a les Terres 
de l’Ebre, Joan Barberà Carcelle.
En el transcurs de la gala es va recor-
dar a les entitats ebrenques que van 
ser guardonades a l’acte ‘Arrels espor-
tives’, celebrat pel Govern el 30 d’oc-
tubre passat a l’INEFC de Barcelona, 
on es van premiar les entitats a nivell 
de país que celebraven 125, 100, 75 i 
50 anys aquest 2023: l’Associació Ci-
clista Alcanar, el Club Escacs Tortosa, 
el Club Joventut Ulldecona, el Club 
Nàutic Cases d’Alcanar, la Societat 
de Caçadors d’Arnes i la Societat de 
Caçadors Sant Domènech de Móra 

la Nova, que han fet el 50è aniversa-
ri; el Club Escacs Amposta, pel 75è 
aniversari; i la Unió Esportiva Tivenys 
pels seus 100 anys. També es va fer un 
reconeixement al millor esportista fe-
derat de les quatre comarques ebren-
ques. Del Baix Ebre, Yassine Oudadi El 
Ataby (FCECS- Tortosa); del Montsià, 
Aina Cid Centelles (rem-Amposta); de 
la Ribera d’Ebre, Miquel Escolà Piñol 
(ciclisme BTT-Móra la Nova); i de la 
Terra Alta, Àlex Puey Monforte (mo-
tociclisme Enduro-Gandesa). Es van 
fer diverses mencions i per finalitzar 
l’acte, tal com s’ha anat realitzant du-
rant totes les edicions, en va efectuar 
un reconeixement a la trajectòria de 
4 forjadors de l’esport, persones que 
s’han distingit per una aportació llar-
ga i continuada al món esportiu de les 
comarques ebrenques. Álvaro Curto 
Peral, de Móra d’Ebre; Joan Ramón 
Martin Vidal, d’Amposta; Carme Isabel 
Monllaó Espuny, de Roquetes, i Mi-
quel Suñé Alañà, de Batea, han estat 
les persones homenatjades.

La Gala de l’Esport de les Terres de l’Ebre 
2023 premia la trajectòria i el talent 

d’esportistes i entitats ebrenques

RIBERA D’EBRE
Pressupost de més de 
7,7 milions per al 2024

El Ple del Consell Comarcal 
de la Ribera d’Ebre ha aprovat 
un pressupost de 7.763.484,03 
euros per a l’any 2024, un 
3,4% superior al d’aquest any 
(255.686,02 €), “sense previsió 
de crèdits ni endeutaments, 
que permetrà a l’ens comarcal 
mantenir els serveis i activitats 
que presta als ajuntaments 
i els veïns de la comarca”, 
ha destacat el vicepresident 
d’Hisenda, Jesús Álvarez, en 
la seva presentació al ple. Els 
càlculs comarcals per al 2024, 
“equilibrats i continuistes”, han 

tirat endavant amb el suport 
dels dos grups del govern ri-
berenc, ERC i PSC; l’abstenció 
de Per tu i el vot en contra de 
CP-Junts.
El darrer plenari de l’any tam-
bé ha aprovat per unanimitat la 
declaració de Bé Cultural d’In-
terès Local (BCIL) de l’Església 
Parroquial de Sant Joan Bap-
tista de Rasquera, i una moció 
de la Federació de Municipis 
de Catalunya (FMC) per recla-
mar el manteniment de la sus-
pensió de les regles fiscals per 
al 2024.

Batea i la Fatarella, els 
dos municipis amb més 

habitatges buits
L’Oficina de Repoblament del 
Consell Comarcal de la Terra 
Alta ha finalitzat el cens d’ha-
bitatges buits que va posar en 
marxa el passat mes de maig. 
Les xifres de l’estudi assenya-
len Batea (28%) i la Fatarella 
(17%) com les poblacions amb 
més habitatges buits entre els 
municipis on s’ha realitzat 
aquest estudi. Les segueixen 
Bot (11%), Horta de Sant Joan 
(10%), Vilalba dels Arcs (8%), 
el Pinell de Brai (7%), la Po-
bla de Massaluca (7%), Prat de 
Comte (6%), Arnes (5%) i Ca-
seres (1%).
En els deu municipis de la 
Terra Alta on s’ha dut a ter-
me el cens consten, segons 
el cadastre, 4.864 immobles 
d’ús residencial, dels quals 
568 es troben buits segons el 

cens, xifra que representa un 
11,7% del total d’habitatges.
Segons aprecia l’estudi, hi ha 
municipis com Caseres o Ar-
nes on gairebé no hi ha im-
mobles buits on puguin instal-
lar-se parelles joves del poble 
o nouvinguts. Aquesta inexis-
tència d’habitatges buits en 
condicions acceptables per 
llogar o vendre és a causa de 
les segones residències i dels 
habitatges turístics.

Empresa
amb més 

de 150 anys 
d’història

Els Premis Nacionals d’Establi-
ments Comercials Centenaris 
són una iniciativa impulsada 
pel Govern de la Generalitat, 
per mitjà del Consorci de Co-
merç, Artesania i Moda del de-
partament d’Empresa i Treball. 
Cal Forner (Batea), ha estat 
reconegut per la seva trajec-
tòria en la categoria de 150 
anys o més d’història. Per la 
seua part, Ferreria Cardona (El 
Perelló), botiga especialitzada 
en equipament per a la llar, ha 
rebut enguany el Premi Nacio-
nal d’Establiments Comercials 
Centenaris 2022. Així mateix, 
és el cas de la Botiga Nens de 
Santa Bàrbara, la qual regenta 
de fa més de trenta anys Àn-
gels Gallego Gisbert. L’establi-
ment, que està dedicat a moda 
infantil i puericultura, també 
és centenari.

BATEATERRA ALTA

L’Oficina de 
Repoblament del 
Consell Comarcal 

ha finalitzat el cens 
d’habitatges buits 



12 DIARI MÉS EBRE • divendres 22 de desembre / 2023

terres de l’ebre

terres de l’ebre
ACTUALITAT

Canal TE estrena “Ebrencs pel Món”
amb Dani Gutiérrez

És un nou espai divulgatiu 
i d’entreteniment que 

presenta Dani Gutiérrez, 
el qual ha entrevistat 85 
ebrencs i ebrenques en 
diversos països del món. 
Dissabte dia 23, el Canal TE 
estrena el primer capítol de 
l’espai “Ebrencs pel Món”. 
Serà a les 22h, i es faran re-
emissions al llarg de tota la 
setmana en diverses hores, 
d’acord amb la programació 
del canal.
“Ebrencs pel Món” és una 
proposta que el periodista 
Dani Gutiérrez va iniciar fa un 
any i mig, i que l’ha portat a 
recórrer 70.000 quilòmetres, 
4 continents, 21 països i 51 
ciutats distintes amb l’objec-
tiu d’entrevistar 84 ebrencs i 
ebrenques que estan treba-
llant i vivint en tots els punts 
del mapa, creant una autèn-
tica diàspora ebrenca que el 

públic coneixerà de bell nou 
a partir de l’emissió del pri-
mer programa.
Amb aquestes 84 entrevistes 
s’han elaborat 3 temporades 
de l’espai televisiu. La prime-
ra s’emetrà a partir d’aquest 
dissabte i fins el 3 de febrer; 
la segona serà per Setma-
na Santa, els mesos de març 
i abril, i finalment la tercera 
serà els mesos de maig, juny 
i juliol.
Amb posterioritat a l’emissió 
del Canal TE i Canal TE24.
banda, les tres sèries també 
es podran veure per tot Ca-
talunya a través del TDI i de 
la Xarxa, integrada per una 
cinquantena de televisions 
locals.
A banda, de cara al dia 27 de 
desembre es portarà a terme 
un acte de presentació al Te-
atre-Auditori Felip Pedrell de 
Tortosa. Hi intervindran au-

toritats com el delegat del 
Govern a les Terres de l’Ebre, 
Albert Salvadó i l’alcalde de 
Tortosa, Jordi Jordan i els 
alcaldes dels 17 municipis 

de procedència dels ebrencs 
i ebrenques entrevistats. A 
banda també, representants 
de distintes empreses i en-
titats patrocinadores, per-

sonal de La Productora, de 
Canal TE i també d’en Josep 
M. Arasa, productor execu-
tiu de l’espai, i del periodis-
ta Dani Gutiérrez. En l’acte 
hi intervindran també 4 dels 
protagonistes ebrencs que 
el periodista ha entrevistat, 
aprofitant que han tornat a les 
Terres de l’Ebre per celebrar 
les festes nadalenques. Tam-
bé assistiran a aquest acte fa-
miliars de la resta d’ebrencs i 
ebrenques que han participat 
en el programa. L’objectiu 
d’aquest acte és crear debat 
sobre la qüestió: “Com es 
pot aprofitar o recuperar el 
talent ebrenc repartit per tot 
el món?”. Aquest acte i debat 
de presentació d’”Ebrencs pel 
Món” està obert a tot el pú-
blic, i també comptarà amb 
intervencions telemàtiques. 
Començarà a les 18h al Tea-
tre-Auditori de Tortosa.
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En 1 minut

POLÍTICA

La diputada ebrenca de Junts 
per Catalunya, Irene Negre, ha 
presentat una bateria de pre-
guntes al Govern per saber si 
la Conselleria d’Acció Climà-
tica obrirà la taula bilateral 
amb l’Estat a una taula tripar-
tida per tal que hi formi part 
la Taula de Consens pel Delta 
de l’Ebre, en representació del 
territori.
Segons informa EbreDigital.
cat, el passat mes de febrer 
es va constituir una taula de 
treball bilateral pel Delta de 
l’Ebre, entre el Ministeri per 
a la Transició Ecològica i la 
Conselleria d’Acció Climàtica. 
Posteriorment, es va convo-
car una reunió amb la Taula de 
Consens pel Delta de l’Ebre, 
per tal d’explicar els acords a 
què s’havien arribat. En aque-

Junts pregunta al Govern si inclourà 
representants del territori en la taula bilateral 

amb l’Estat pel Delta de l’Ebre

lla reunió la Taula de Consens 
va fer palès el seu malestar, 
segons assenyalen des de 
Junts, recordant al Govern de 
la Generalitat i al de l’Estat que 

per Aitana Bonmatí i el faldut 
Oriol Romeu, escollits com 
els millors del 2023 de l’on-
zena Gala de les Estrelles del 
Futbol Català. Oriol va des-
tacar la temporada passada 
al Girona per això fou escollit 
com el millor futbolista.

FCF

La Gala Estrelles de la Fede-
ració Catalana de Futbol va 
ser el punt de trobada de refe-
rents del futbol i futbol sala ca-
talà, campions i campiones del 
món, autoritats institucionals i 
directius de l’FCF. Van haver-hi 
diversos guardons. Entre ells, 

Aitana Bonmatí i Oriol Romeu, 
protagonistes de la Gala de les 

Estrelles

POLÍTICA
Gaseni reclama al Govern espanyol que recuperi 
l’aturada dels trens d’alta velocitat a l’Aldea
El senador Jordi Gaseni i 
Blanch durant el debat d’una 
moció al Ple del Senat sobre 
la millora de l’eficiència, la 
planificació i la gestió d’in-
fraestructures del transport, 
ha reclamat al Govern espa-
nyol la millora del servei fer-
roviari als Països Catalans, i 
la recuperació de l’aturada 
dels Euromeds o altres trens 
d’alta velocitat a l’estació de 
l’Aldea.
Gaseni, primer ha volgut 
deixar constància del defi-
cient servei ferroviari patit a 
les Terres de l’Ebre amb els 
trens regionals de les línies 
ferroviàries R15 i R16  durant 
la darrera dècada, recordant 
els retards, les avaries i al-
guns descarrilaments que 
s’han viscut. “La tecnolo-
gia i el món avança, però, 
en canvi, anar en tren fins a 
Barcelona des de les Terres 
de l’Ebre amb regionals, ens 
costa més temps ara que 
fa vint anys. Per això també 
hem reclamat el traspàs in-

tegral de rodalies a la Genera-
litat de Catalunya”, ha afirmat.
El senador republicà també 
ha demanat al Govern espa-
nyol l’aturada de l’Euromed 
o altres trens d’alta velocitat 
a les Terres de l’Ebre. “Cal re-
cuperar el servei d’Euromed, 
un servei que fins a l’any 2019 
s’aturava a l’estació de l’Aldea 
- Amposta - Tortosa, però que 
arran de la pandèmia el go-
vern espanyol el va suprimir”.
A més, Gaseni ha remar-

** L’AMPOLLA: El ple va apro-
var una moció, presentada 
per Totes i Tots som l’Ampolla 
(PSC), per excloure el munici-
pi del Decret Llei que regula 
els habitatges d’ús turístic. El 
Parlament ha avalat la trami-
tació del decret de regulació 
dels pisos turístics, però obre 
la porta a què els ajuntaments 
puguen establir el topall 
d’HUTs.
** BENIFALLET: Demà dissab-
te, actuació de la Coral Santa 
Llúcia del Perelló, i seguida-
ment, de la Coral del Cor de 
Cardó de Benifallet. Serà a les 
19h a l’Església Parroquial de 
Benifallet.
** MÓRA D’EBRE: La Diputa-
ció subvenciona la millora en 
la il·luminació amb LED del 
camp de fútbol. L’actuació su-
posa una millora quantitativa i 
qualitativa de la il·luminació, a 
més de produir un millor ren-
diment energètic i una dismi-
nució del consum elèctric.
** CAMPREDÓ: La Fira de Na-
dal uneix tot el poble. Des de 
l’Ajuntament “volem agrair la 
implicació de tots els artesans 
que hi van participar, associa-
cions i col·laboradors anòmins 
que han fet possible una clàs-
sic nadalenc d’allò més lluït”.

cat que recuperar l’aturada 
d’aquests trens “és una de-
cisió que el Govern encara 
no ha volgut revertir. És una 
qüestió de voluntat política 
que els Euromeds s’aturin a 
les Terres de l’Ebre, i ho és, 
també, per donar compli-
ment a la Proposició no de 
Llei aprovada per  la Comis-
sió de Transports de Mo-
bilitat i Agenda Urbana del 
Congrés de Diputats el no-
vembre de 2020, on es de-
manava recuperar i reinstau-
rar l’aturada d’aquest servei 
tan necessari”.

Oliveres 
solidàries

L’Ajuntament ha recollit les 
olives de totes les oliveres de 
propietat municipal per fer oli 
i donar-lo a Càritas l’Ampolla.
S’han obtingut 174 litres d’oli, 
i s’han envasat en ampolles de 
2 litres. “La iniciativa neix arran 
de l’elevat cost que ha adquirit 
aquest producte en els darrers 
mesos. Es tracta d’un produc-
te de primera necessitat i no 
podíem permetre que es perdi 
tot el fruit que produeixen els 
arbres que hi ha als jardins i 
espais verds municipals”, ex-
plica la regidora de Cohesió 
Social, Gemma Caballé.

L’AMPOLLA

sempre s’havia defensat que 
aquestes reunions tinguessin 
caràcter tripartit, per tal d’in-
cloure una representació del 
Delta de l’Ebre. Responent a 
aquesta petició, la ministra Te-
resa Ribera va concloure que, 
si la Conselleria d’Acció Climà-
tica no tenia cap impediment, 
es constituiria aquesta taula a 
tres bandes.
Tal com informa Ebredigital.
cat, és per aquest compromís, 
que la diputada Negre ha pre-
guntat al Govern si hi ha pre-
vistes més reunions bilaterals 
amb l’Estat i, en cas afirmatiu, 
si contempla la inclusió de la 
Taula de Consens pel Delta de 
l’Ebre. En cas que la conselleria 
no preveiés aquesta inclusió, 
Negre demanaria al Govern 
que justifiqui aquesta decisió.

El senador republicà 
també ha recordat el 

deficient servei 
ferroviari dels trens 

regionals a les Terres 
de l’Ebre durant la 

darrera dècada
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Sis catalans conquisten Madrid
Fa uns mesos vaig comprar un 
llibre: “Cinema i Família”, de Da-
niel Arasa, que tracta dels valors a 
través de les pel·lícules de la nos-
tra vida. Sorpresa meua: l’autor 
és un periodista de raça que, tot 
i tenir 80 anys, és un terratrèmol 
i treballa més que mai. Nascut a 
Tortosa, fa 25 anys que premia 
cada any les millors pel·lícules de 
cinema sobre la família i també 
du a terme un homenatge a la 
trajectòria d’una personalitat del 
cinema. És el gestor d’un portal:  
CINEMANET. 
Després de moltes trucades i 
missatges, em va escriure la set-
mana passada per si volia estar 
(per la meva passió al cinema i 
el meu projecte de 15.000 pà-
gines escrites d’aquesta matèria) 
al lliurament dels Premis Família. 
Enguany, l’afortunat és un dels 
millors directors de fotografia, 
Juan Mariné, que és el tercer re-
conegut per l’acadèmia en tota 
la història, amb 143 títols. La seva 
primera pel·lícula data de 1942. 
Entre altres, ha fet pel·lícules míti-
ques com “Los dinamiteros”, “091  
policia al habla”, “La gran fami-
lia”, “Historias de televisión”, “Or-
gullo”, “La ciudad no es para mí”, 
“El turismo es una gran invento”, 
o “Un millón en la basura”.
Al marge del seu treball com a 
director de fotografia, destaca la 
tasca de restauració de pel·lícules 
antigues per a l’Escola de Cine-
ma de la Comunitat de Madrid 
(ECAM) i també per a la Filmote-
ca Espanyola. A més té una llar-
ga experiència en la recuperació, 
restauració i conservació del pa-
trimoni filmogràfic. 
En plena pandèmia se li va acu-
dir al productor Jordi S. Benet fer 
un documental sobre la vida de 
Juan Mariné, en complir els cent 
anys, amb el debut com a direc-
tora de María Luisa Pujol. En pan-
dèmia, viatges a Madrid, un, dos, 
deu i més de vint, rodant la vida 
de Juan Mariné, que en pocs dies 
farà 103 anys. Si haguéssim d’es-
collir les 200 persones que han 
fet més pel cinema d’Espanya, 
entre elles hauria d’estar Juan 
Mariné. 
Va ser dilluns passat, 18 de de-
sembre, quan vam efectuar la 
nostra primera trobada en per-
sona a Madrid, amb Daniel Ara-
sa. Ens vam fer una abraçada i al 
cap de pocs minuts va arribar la 
directora del documental, María 
Luísa, el productor Jordi S. Benet, 
i al cap de pocs minuts va aparèi-
xer el director de fotografia, Juan 

Joaquin Celma, en la trobada a Madrid amb Daniel Arasa i Juan Mariné i la seua esposa. També hi són la directora Ma. Luisa i el productor Jordi S. Benet.

CRÒNICA DE CULTURA

Juan Mariné Bruguera farà 103 
anys el proper 31 de desem-
bre. Té una llarga trajectòria 
professional com a director 
de fotografia, especialista en 
trucatges i efectes especials, 
conferenciant, conservador i 
restaurador. I ho fa des dels 
seus inicis, al 1935.
‘Un siglo de cine’ és el Docu-
mental que narra la vida i la 
trajectòria del director català.

Juan Mariné. 
‘Un siglo de cine’

Mariné, amb 103 anys, i amb un 
caràcter que sembla que en tin-
gue vint.
Va venir també la seva dona 
Concha, 75 anys, més fresca que 
una rosa de les que venen a les 
rambles de Barcelona. Vam mar-
xar a un bar i ens vam asseure. El 
president Daniel Arasa va fer en-
trega a Juan Mariné dels Premis 
Família per la seva trajectòria. La 
foto, que podeu veure en aques-
ta plana del Diari Més Ebre, ens la 
va fer una clienta del bar. Estem 
com una família, tots junts. Mal-
grat tenir 103 anys, Juan Mariné 
no va parar de parlar i Concha, 
per la seua part, va destacar la 
capacitat de comandament del 
seu marit, quan en moltes pel·lí-
cules va tenir 30 persones a càr-
rec seu. Em va captivar Concha: 
va conèixer a Juan a Barcelona 

Trobada 
del periodista tortosí 

Daniel Arasa i el senienc 
Joaquin Celma, amb 

motiu de l’homenatge 
al prestigiós director de 

fotografia,
Juan Mariné

6 catalans es van reunir 
a Madrid, units per la 
seua gran passió: el 

cinema 

amb la filmoteca, es va enamorar 
i se’n va anar a viure amb ell. Juan 
és de Barcelona, com Concha, 
dos catalans a Madrid. La direc-
tora María Luísa i Jordi també són 
catalans. Daniel Arasa viu a Bar-
celona i és de Tortosa, i jo sóc de 
La Sénia i visc a Madrid (al barri 
de Chamberí).  Vam estar amb el 
savi Juan Mariné, que té 82 anys 
d’història en el cinema i en la fo-
tografia, i ara es presenta el do-
cumental de la seva vida: “Juan 
Mariné, un siglo de cine“.
I dissabte va guanyar el reconei-
xement com a millor documental 
dels PREMIS FORQUE i el lliura-
ment el va fer Maria Luisa com si 
fos Agustina de Aragón. 
Així mateix, informar del projec-
te per fer un museu de cinema 
europeu a Catalunya. Un projec-
te de la Fundación Aula de Cine 

Colección Josep Maria Queraltó, 
de la que Juan Mariné és Patrono 
de Honor. 
Va ser una trobada d’un dilluns 
on Juan Mariné va ser el prota-
gonista del lliurament dels pre-
mis família. Però també va ser la 
trobada de sis catalans, i gràcies 
a Daniel Arasa, que em va invitar, 
vaig poder conèixer Juan Mariné, 
que viu a prop de casa meva. Que 
petit és el món, i que gran és. Mes-
tre Juan Mariné, gràcies per tot. Al 
gener vindré a veure’l i prendré un 
cafè amb vostè. Van ser dues ho-
res d’una gran trobada que recor-
daré tota la vida, no només pel fet 
de ser catalans, per ser ciutadans 
del món i perquè tots estimem el 
cinema. 
Acabar informant que Daniel Arasa 
molt aviat presentarà a Madrid “El 
mundo es de los que trabajan“.

BY JOAQUIN CELMA
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BALANÇ DE L’ANY  
Any d’alegries i tristeses. 
Un any especial guardant la 
sorpresa per presentar l’ho-
menatge a Michel i un mes de 
novembre trist en el que ens 
va deixar Josep Carbonell que 
gestionava el portal futbol 
ebrenc. Ara els resultats els 
podeu trobar a La Preferent. 
Un any en què la Rapitenca es 
va mantenir a Tercera divisió. 
Un any en el que no tenim 
ni un representant a la nova 
lliga d’elit i si dos en una pri-
mera catalana devaluada. Una 
segona catalana que després 
del cóvid tornen a estar tots 
els equips en una sola lliga, 
deu ebrencs i liderant la clas-
sificació Camarles i R- Bítem. 
Veurem quants se salven 
perquè potser una lliga per 
plorar, amb descensos dels 
nostres equips. L’Amposta 
ascendirà perqué té el millor 
equip i per als descensos 
de Tercera hi haurà moltes 
batalles. La Quarta, més 
emocionant que mai, és la 
categoria més modesta però 
la més apassionada. 

Al gener tornarem, ara toca 
descansar, analitzar, pensar, 
estimar més les persones que 
estan al nostre voltant i viure 
al màxim cada dia, fer de tant 
en tant una barbaritat sense 
fer mal a ningú. Bones festes, 
beguin molt, mengin molt i 
el 31 el que vulgui veure’m 
estaré com cada any a la meta 
de la Sant Silvestre, no seré el 
primer, ni el segon però seré 
un dels més feliços del món 
en arribar a la meta. Bones 
festes a tothom. Una abraça-
da ben forta. 

CELMA

FINS EL 12 DE 
GENER
Avui és el darrer número de 
Més Ebre del 2023. 

Són ja 22 anys d’este projecte 
que va néixer al novembre 
de 2001 fruit de la fusió dels 
setmanaris L’Occidental i 
Minut 91. 
Un 2023 que acaba amb molta 
satisfacció pel reconeixement 
als 25 anys del programa 
televisiu Minut 91.  De veritat 
ho dic, amb tot el que ha 
passat les darreres setmanes 
ja he tingut prou recolzament i 
suficient reconeixement. Estic 
extraordinàriament agraït.
Però el que més m’agrada, tot 
i les discrepàncies que la feina 
genera i les que es viuen cada 
cap de setmana, és la unió que 
podem aconseguir i sobre tot 
poder fer, d’alguna manera, 
reconeixements a molta gent 
que s’ho mereix i que amb el 
pas del temps també han de 
ser recordades per la dedicació 
que han tingut durant anys 
amb els seus clubs.

Ara, en tot cas, és moment 
d’aparcar els resultats, els gols 
i les jugades polèmiques. Són 
dies de família i de recordar, 
més encara de l’habitual, als 
que ja no estan i que fan més 
tendres encara estos dies. Una 
abraçada i fins el 2024!. Bon 
Nadal!. Més Ebre tornarà el dia 
12 de gener.

MICHEL

 Minut 91, a Canal 
Terres de l’Ebre 

tornarà 
el 8 de gener

TERCERA FEDERACIÓ

La Rapitenca va fer un gran re-
gal de Nadal a la seua afició. Va 
guanyar el Reus Reddis en el 
darrer partit de l’any, i ja no està 
a la cua de la taula (3-2). 
L’equip, a còpia d’orgull, se-
gueix progressant. I quan pit-
jor ho tenia, va reaccionar. Els 
detalls van ser favorables esta 
vegada als rapitencs que van 
entregar-se sobre el camp.
La primera meitat va ser igua-
lada i amb molta especulació. 
Poques opcions. Musa, dels 
més destacats,  va fer una in-
cursió per l’esquerra i va as-
sistir al centre. La jugada, amb 

La Rapitenca acaba l’any amb les millors 
sensacions, després de guanyar el Reus

El Tortosa Ebre acaba l’any amb un empat 
contra el Sitges (1-1)

dos rebots que van afavorir 
als rapitencs, va acabar amb 
el gol d’Adam. A la represa, el 
Reus va fer un pas avant i va 
ser més dominador. I va fer un 
pal. De l’1-1 es va passar al 2-0 
amb un golàs de Lolo. Però el 
Reus té dinamita i en dos mi-
nuts va empatar. Moment crí-
tic. Semblava que podia estar 
a prop el 2-3. Però llavors va 
aparèixer Verge, a  la banqueta 
en les darreres jornades. Ell va 
provocar una falta a la frontal 
i va transformar-la amb el 3-2. 
Amb fortuna perquè la tanca 
va desviar la pilota. Els visitants 

El Tortosa Ebre va tancar l’any 
amb un empat, contra el Sitges. 
Un tret de Dani va ser desviat per 
un rival i fou l’1-0 que va premiar 
el bon inici dels locals que van 
refer-se al travesser que va fer 
el conjunt barceloní als primers 
minuts. No obstant, dos minuts 
més tard, una jugada visitant 
que no va estar ben contrares-
tada va significar l’1-1. En els 
darrers minuts del primer temps 
el Tortosa Ebre va reaccionar i 
va tenir un parell de situacions 
mentre la darrera del primer 
acte va ser visitant. A la represa, 

el Sitges va acabar defensat-se 
dins de la seua àrea i el Torto-
sa Ebre va ser dominador. Roi 
va fer un pal però, tot i el do-
mini, va ser complicat crear per 
què el rival va defensar-se amb 
hermetisme. I va tenir la darre-

El porter Gerard 
també marxarà a 

Islàndia i serà baixa en 
les darreres jornades 

de la lliga

van assetjar i van tenir dues 
opcions, però no van poder 
empatar. Era el dia de la Rapi-
tenca. Ja tocava. Bona feina de 
l’equip. Ara a esperar si arriben 
els fitxatges i a descansar amb 
la moral més elevada. 
El mister Jordi Martin està sent 
revulsiu: “acabem de la millor 
forma possible l’any, en una 
línia ascendent de joc i resul-
tats, tenint en compte que ens 
han visitat els 3 primers en les 
darreres setmanes. Estem sa-
tisfets. Cal destacar el treball 
de l’equip. Hem de seguir així”.

ra ocasió. “Vam ser dominadors 
i vam circular bé però a la re-
presa va  faltar ser més verticals 
en zona 3”, va dir el tècnic Ba-
lart. Al final, 1-1 i s’acaba l’any 
amb 20 punts. En la cinquena 
plaça. S’està en una bona situ-
ació però els quatre descensos 
obliguen a no badar. 
La direcció tècnica treballa 
per poder fer incorporacions. 
Cuenca ja va disputar el darrer 
partit. I qui tampoc acabarà la 
temporada és el porter Gerard 
Tomàs que a l’abril marxarà a 
Islàndia.

El CF CAMARLES tanca l’any com a líder en solitari de la Segona catalana. Situació històrica i meritòria.
Any també important per la presentació del llibre de la seua història.  
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de tres setmanes”. 
Jordi Vallés, mister del Cata-
lònia: “va ser un partit jugat 
de tu a tu, i en el que en línies 
generals vam estar bé. Penso 
que no es va  notar que l’últim 
jugava al camp del primer. Na-
tros vam començar incomo-
dant al Camarles. Les ocasions 
que van fer-se venien d’inde-
cisions del rival. I el Camarles 
va ser molt més efectiu i va 
resoldre amb qualitat. L’única 
opció que natros teníem era 
cometre menys errors que ells. 
En vam fer algun de més i ho 
vam pagar perquè ells transi-
ten ràpid i si t’agafen amb es-
pais oberts fan mal. Al primers 
temps ells no van aprofitar les 
opcions però a la represa, avi-
at, una mala decisió nostra va 
comportar que el Camarles 
pugués córrer i va marcar l’1-
0. I després va arribar el 2-0 i 
la sentència. La diferència va 
ser esta: ells van aprofitar les 
nostres errades i natros, tot 
i forçar alguns errors d’ells, 
no vam ser capaços d’aprofi-
tar-ne cap”.

R Bítem-Vilaseca, 1-0
El R Bítem va guanyar el Vi-
laseca i va sumar la cinquena 
victòria seguida. Un gol ma-
tiner de Sergi Bel va valdre 
el triomf. L’equip acaba l’any 
segon a la taula. El Vilaseca 
va tenir opcions a la segona 
meitat però no va poder em-
patar. Els de Bítem van con-
trarestar-ho.
Adrian Gonçalves, tècnic del 
R Bítem: “vam marcar aviat i el 
cert és que vam fer una bona 
primera meitat, amb bona cir-
culació de pilota i creant al-
tres opcions. A la represa el 
Vilaseca va fer un pas avant i 
ens va crear dificultats. Va te-
nir les seues opcions. A natros 
ens va costar tenir control del 
joc i fins el darrers 10 minuts 
no vam poder tenir-lo. Vic-
tòria important. Els jugadors 

L’Ascó mereixia 
més (0-0)

L’Ascó va debutar al seu camp 
de gespa natural. I va fer-ho 
contra el líder Sant Ildefons. 
L’equip de la Ribera va anar de 
menys a més i ja al descans 
va arribar amb bones sensa-
cions després de les ocasions 
creades. A la represa, l’Ascó 
va intensificar el domini i va 
obligar al rival a defensar-se 
molt enrere. Malgrat tenir més 
oportunitats, el gol no va arri-
bar i al final em marcador no 
es va moure.
Arnau Alcoverro, mister de 
l’Ascó: “sabor agredolç per-
què cal valorar l’empat davant 
del líder però la sensació que 
tenim és que havíem d’haver 
guanyat, pel domini i les oca-
sions que vam generar. Vam 
fer el partit que feia dies que 
comentàvem que podíem fer 
una vegada vam poder jugar 
al camp gran. L’equip va oferir 
una bona versió i pensem que 
mereixia més pel partit que va 
fer”. 

Jesús i Maria-E Canonja, 2-1
El Jesús i Maria es recupera 
després de la derrota a l’Aldea, 
guanyant a l’Espanya Canon-
ja (2-1). Un triomf que fa aca-
bar l’any a l’equip de Aube en 
la cinquena plaça. Els visitants 
es van avançar però el Jesús 
i Maria va remuntar abans del 
descans.
Lluís Fornés, tècnic del Jesús i 
Maria: “partit que es va compli-

car als primers minuts per una 
indecisió nostra en defensa. 
Vam saber refer-nos gaudint 
de moltes ocasions, marxant a 
la mitja part remuntant el mar-
cador, La represa va ser molt 
competida. No vam saber tan-
car el partit i vam haver de tre-
ballar molt fins el final. Acabem 
l’any amb 24 punts, en una 
zona tranquil.la, a la part alta”.

Ulldecona-Móra la Nova, 2-0
L’Ulldecona va guanyar el Móra 
la Nova en un partit amb doble 
valor de punts en la lluita per 
fugir de la zona baixa de la tau-
la. A la represa van arribar els 
gols. Girvinho va fer l’1-0 i ja en 
afegit, Biel va sentenciar.
Serrano, mister de l’Ulldeco-
na: “vam fer una bona primera 
meitat i penso que vam gene-
rar ocasions per haver marcat. 
A la represa el partit va igua-
lar-se però vam fer l’1-0 amb 
el gol de Girvinho. Amb l’1-0 
vam patir perquè el Móra la 
Nova va fer un pas avant i en 
accions a pilota aturada ens va 
crear incertesa. Vam defensar 
bé i a darrera hora vam sen-
tenciar. Una victòria impor-
tant per arribar a l’aturada amb 
20 punts i distanciar-nos de 

la part baixa”. Ambròs, mister 
del Móra la Nova: “a la prime-
ra meitat no vam estar bé; no 
vam poder tenir control de la 
pilota i la perdíem amb rapi-
desa. L’Ulldecona va dominar 
tot i que tampoc va crear ex-
cessives ocasions. A la represa, 
en una jugada embolicada dins 
de l’àrea nostra, ens van fer 
l’1-0. Vam reaccionar i l’equip 
quant a actitud va estar força 
bé i en accions a pilota aturada 
va crear possibilitats tenint una 
ocasió molt clara. Amb els mi-
nuts ens vam abocar i al final, 
amb espais, el rival va aprofi-
tar-los i va sentenciar”. El Móra 
la Nova segueix molt limitat per 
les baixes, fins a nou en va tenir 
dissabte. I això condiciona. Se-
gueix en zona de descens. 

treballen força bé i mereixen 
el premi de la situació actu-
al”. El R Bítem tanca l’any en 
la segona plaça de la taula. 
Cristino, tècnic del Vilaseca: 
“vam rebre el gol molt aviat 
i a la primera meitat no ens 
vam trobar còmodes davant 
d’un equip que ofensivament 
té recursos. A la represa vam 
dominar i vam tenir opcions 
per empatar, però en esta jor-
nada no vam poder materia-
litzar-les”.

1. Camarles
2. R Bítem
3. Cubelles
4. Cambrils U
5. J i Maria
6. Camp Joliu
7. Vilaseca
8. La Sénia
9. Ulldecona
10. P Mafumet
11. Aldeana
12. Arboç
13. Gandesa
14. Ampolla
15.  Hospitalet
16. Móra Nova
17. E Canonja
18. Catalònia

33
33
31
25
22
26
22
33
25
22
18
21
20
22
14
10
15
12

22
18
18
17
20
19
15
23
21
19
15
28
28
31
22
26
28
34

30
27
25
24
24
23
22
20
20
20
20
18
16
15
13
12
10
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SEGONA CATALANA. Jornada 14

Camarles-Catalònia, 3-0

El Camarles acaba l’any com 
a líder en solitari després de 
guanyar el cuer el Catalò-
nia per 3-0. Carlos Gilabert, 
mister del Camarles: “sabíem 
que podia ser un partit tram-
pa i l’equip va ser conscient i 
va demostrar des del primer 
minut que volia guanyar. Du-
rant els primers 25 minuts va 
estar bé, sense donar opcions. 
Però va faltar més precisió 
en la presa de decisions i no 
va aprofitar les oportunitats. 
Posteriorment, vam passar 
una fase en què vam estar in-
decisos. A la represa, l’equip 
va sortir amb convicció, amb 
intensitat. Va ser important 
marcar aviat. Després es va 
insistir per tancar el partit, i es 
van crear situacions que no 
vam acabar d’aprofitar. Fins 
el 2-0 de Ferran que ens va 
donar molta tranquil.litat i ja 
vam poder encarrilar la victò-
ria. Es veritat que amb el 2-0 
el partit es va trencar i vam 
perdre el control durant uns 
10 minuts. Vam reestructurar 
l’equip i  vam fer canvis i els 
jugadors que van entrar van 
aportar. Vam marcar el 3-0 i 
vam sentenciar. Contents pels 
tres punts i per la dinàmica. A 
seguir en la lluita per buscar 
l’objectiu del club que és la 
permanència. Pas a pas i a se-
guir treballant en esta aturada 

1. Vilanova
2. S Ildefons
3. At S Just
4. Martorell
5. Tortosa Ebre
6. Sitges
7. Prat
8. Canonja
9. Santfeliuenc
10. Parc
11. Ascó
12. At Vilafranca
13. Gornal
14. Morell
15.  Catllar
16. Sarrià

29
25
27
22
13
19
16
21
22
24
13
20
16
17
17
12

14
17
15
13
9
17
19
23
19
26
16
24
23
25
28
25

29
28
26
25
20
20
19
18
17
16
16
15
14
11
9
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PRIMERA CATALANA. Jornada 13

El Camarles 
acaba l’any
com a líder 
en solitari La Sénia-Aldeana, 1-1

La Sénia i l’Aldeana van em-
patar en un partit intens. Al-
bert Bel, mister de la Sénia, 
comentava que “la sensació 
que tenim és que vam deixar 
escapar dos punts. Penso que 
l’equip va estar bé, sobre tot a 
la segona meitat. L’Aldeana va 
aprofitar una situació que na-
tros no vam saber controlar i 
es va avançar. Com en altres 
jornades, a casa, no podem 
posar-nos per davant i vam 
anar a remolc. No obstant fins 
el descans ja vam tenir ocasi-
ons per empatar. A la represa 
vam fer molt d’esforç, pujant 
la intensitat, però no vam ma-
terialitzar les oportunitats. Els 
vam tancar al seu camp, vam 
competir i vam empatar però 
pensem que no vam traure 
tot el rèdit que mereixíem pel 
que vam fer. S’ha comprovat 
que podem competir contra 
qualsevol equip però hem de 
pujar el nivell d’autoexigència 
per poder aconseguir millors 
resultat per la feina que fem 
sobre el camp”.  

Per la seua part, Subi, mister 
de l’Aldeana: “al final vam do-
nar per bo l’empat. La Sénia té 
un molt bon equip, que sap a 
que juga i està ben treballat. 
I a la represa ens va apretar 
molt. Natros vam començar 
bé i ens vam avançar. Ens va 
faltar potser aprofitar més els 
nostres moments del partit. Al 
descans vam fer alguna mo-
dificació però a la represa no  
vam poder tenir control del 
joc, i ells van ser més intensos 
en els duels. A la mitja hora de 
la represa el partit es va equi-
librar però en els darrers cinc 
minuts ells van intensificar el 
domini i van generar una oca-
sió i del córner següent ens 
van empatar”.

Cinquena victòria 
seguida del R Bítem, 

que tanca el 2023 en el 
segon lloc

Edgar va avançar 
l’Aldeana. 

Callarisa, a poc del final, 
va empatar

2A CATALANA
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Perelló-Tortosa Ebre, 2-2
El Perelló, per segona jorna-
da casa, deixa escapar un 2-0 
i acaba cedint dos punts. En 
esta ocasió va ser contra el fi-
lial del Tortosa Ebre a qui l’em-
pat li va bé en la seua lluita per 
la permanència. Xavi Castillejo, 
mister del Perelló: “se’ns van 
escapar altre cop dos punts. 
Vam fer una primera meitat 
molt bona. Vam marcar dos 
gols i vam fallar un penal. A 
partir d’aquí ens van fer el 2-1 i 
ens va afectar. Ara és un tema 
mental. I ens van empatar en el 
darrer tram de la confrontació. 
És un tema que hem de mi-
llorar-lo. Seguirem treballant 
com fins ara, en la mateixa lí-
nia. La dinàmica ara no acom-
panya. Ens hem de refer i segur 
que la revertirem”.
Òscar Rumense, tècnic del Tor-
tosa Ebre: “el futbol va tornar 
a ser injusta amb natros. Pen-
so que vam fer un gran partit, 
potser el millor. En tot moment 
vam ser dominadors del joc, a 
nivell defensiu i amb pilota. El 
Perelló ens va crear dificultats 
amb pilotes llargues buscant a 

Cubelles, 4
Gandesa, 1

El Gandesa va veure trencada 
la millora de resultats, al camp 
del Cubelles. 
Ivan Romeu, mister del Gan-
desa: “la primera meitat va 
ser molt igualada. Ells d’en-
trada van estar més còmo-
des i a natros ens va costar i 
vam haver de córrer molt. Tot 
i això, no vam concedir oca-
sions clares. Però també ens 
va mancar associar-nos més 
i sumar passes. Poc a poc va 
canviar la dinàmica del partit 
i vam passar a dominar més 
el joc, amb possessions més 
llargues, tenint Dilla una oca-
sió clara.  No obstant, a la se-
güent acció, en un xut de fora 
de l’àrea ens van marcar.  L’1-
0 no va canviar al situació del 
partit. Vam insistir i vam ge-
nerar diverses arribades. Ells, 
a  l’espai, van tenir una opció 
que va evitar Iniesta. A la re-
presa el problema fou que al 
minut 2 ens van marcar el 2-0. 
I llavors per a ells l’escena-
ri era ideal. Natros vam tenir 
molta pilota però ens va fal-

Andreu Mauri. En l’únic erra-
da que vam tenir a la primera 
meitat, ells van fer l’1-0 que 
no era just al descans perquè 
natros també vam crear les 
nostres situacions de perill. 
A la segona meitat vam sortir 
igual. Al minut 5 ens van fer el 
2-0 en un fora de joc clar. Vam 
passar  per una fase de dubtes. 
Després ens van xiular un pe-
nal i la gran sort va ser que Uri 
va aturar-lo. Això ens va donar 
molta força. Vam arriscar molt 
i fins el final vam ser superiors. 
Vam tancar el Perelló, un gran 
equip,  a la seua àrea. Vam 
empatar i penso que al final 
vam poder acabar guanyant 
si dura uns minuts més. En la 
darrera jugada del partit va ha-
ver-hi una acció dins de l’àrea 
local en la que el jugador local 
va tallar la pilota amb la mà. Va 
ser claríssim. Ho va veure tot-
hom. Potser l’àrbitre va poder 
estar tapat. Acabem amb bo-
nes sensacions. Si seguim en 
esta línia com els partits con-
tra la Cava i el Perelló, anirem 
per amunt”.

Els flixancos són 
segons a la lliga

tar més precisió. Vam come-
tre pèrdues que van suposar 
contres del Cubelles, però cal 
destacar les vigilàncies que 
van ser molt bones. El partit 
es va obrir i es va trencar. Vam 
tenir uns minuts molt bons 
disposant de 3 ocasions molt 
clares. La llàstima fou que 
quan natros vam estar millor, 
no vam poder aprofitar-ho i 
ells, amb espais, van ampliar 
l’avantatge, trobant-se molt 
agust. Al final vam marcar el 
4-1. Penso que el resultat va 
ser massa inflat”.

TERCERA CATALANA. Jornada 13

El Pinell va cedir una derrota 
contra el Masdenverge (1-2). 
D’esta forma veu frenada la 
millora de resultats. 
Pau Alegria, mister del Pinell: 
“partit molt igualat en tots els 
sentits. A natros ens va cos-
tar i ells van adaptar-se millor, 
tot i que sense crear ocasions 
clares. Amb els minuts, ens 
vam fer amb el domini del joc 
però arran d’un error nostre en 
sortida, de pilota ells van apro-
fitar-la i van fer el 0-1. Vam 
reaccionar i amb el 0-1 vam 
generar ocasions molt clares. 
El 0-1 al descans era injust. A 
la represa, Gabri va empatar. 
No obstant, a parir d’allí l’equip 
va baixar físicament. La sego-
na meitat es va fer llarga i vam 
acabar patint. Arran d’una fal-
ta lateral, Àlex va fer l’1-2. Per 
coratge i per ganes, natros  
vam buscar l’empat. Ells van 
saber defensar-se amb ofici, 
tenint opcions al final a la con-
tra. La baixa de Cochini es va 
notar. Tot i la derrota, es va fer 
un bon partit, amb bona acti-
tud. Hem de mirar de reforçar.

la plantilla i millorar físicament 
que és l’apartat que més ens 
cal, a més de tenir més eficàcia 
en les ocasions que creem”.
Cristian Torta, mister del Mas-
denverge: “vam fer un partit 
molt serio, vam estar molt bé. 
Penso que excepte els dar-
rers 20 minuts de la primera 
part,  quan ells més van apre-
tar, vam estar molt ben posats, 
adaptant-nos al partit. Ens vam 
avançar arran d’una sortida de 
pilota d’ells; vam robar i Àlex 
va marcar el 0-1. Vam tenir un 
parell d’opcions més però des-
prés ens vam fer enrere i ells 
van tenir opcions clares per 
marcar. Martí va evitar-les. A la 
represa ells van empatar aviat 
però ens vam refer i vam apre-
tar. I una falta que va rematar 
Àlex va suposar l’1-2. Recordo 
3 ó 4 ocasions molt clares i 
altre arribades, per poder de-
cidir. No vam sentenciar i vam 
haver de patir, defensant-nos 
molt bé, fent un gran treball i 
assolint un triomf meritori que 
ens permet acabar l’any en una 
bona situació”.

Pinell-Masdenverge, 1-2

acabem el primer temps amb 
un 0-2 o 0-3 no hagués passat 
res. Vam marcar però ells van 
empatar abans del descans, en 
una jugada embolicada arran 
d’un llançament de banda. A la 
represa, ells amb joc més di-
recte ens van crear dificultats i 
van marcar el 2-1.  Vam reacci-
onar i vam buscar el segon gol. 
Creiem que, com a mínim, un 
empat el vam merèixer. Però la 
dinàmica ara és negativa. Ens 
arriben i amb poc ens marquem 
i a natros ens costa remar molt 
par aconseguir un gol. Segui-
rem treballant per revertir-la. El 
partit també cal dir que a la re-
presa va ser bronco amb algu-
nes accions que sobraven i que 
no haurien de passar, com tirar 
pilotes de la banqueta quan no 
tocava”.

1. Amposta
2. Corbera
3. Ginestar
4. Olimpic
5. S Jaume
6. La Cava
7. Benissanet
8. Horta
9. Campredó
10. Gandesa
11. Tivenys
12. La Galera
13. Fatarella
14. Ametlla
15.  J i Maria
16. Torre Esp.
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16
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QUARTA CATALANA. Jornada 13

Flix-Ametlla, 2-1
El Flix va guanyar l’Ametlla i 
deixa un rival directe més en-
rere. Jordi Roca, tècnic del Flix: 
“va ser un molt bon partit, per 
ritme i joc, per moments, de 
categoria superior. L’Ametlla 
va sortir més ben posada. En 
25/30 minuts ens va superar. 
Va robar pilotes a camp con-
trari, sent intens. I es va avan-
çar. Posteriorment, ja vam po-
der superar línies de pressió i 
ja vam estar millor. Imanol va 
empatar al minut 36. Vam aca-
bar força bé el primer temps. 
I a la segona meitat vam crear 
molts de problemes a l’Ametlla, 
vam ser superiors, jugant ràpid, 
donant amplitud al joc, entrant 
per bandes. Vam fer el 2-1 i al 
final vam patir perquè davant 
vam tenir un gran equip, amb 
recursos que va arriscar amb 
defensa de 3. Vam sumar una 
gran victòria per consolidar la 
segona plaça i seguir creixent 
amb el projecte establert”. 
Xavi Subirats, mister de l’Amet-
lla: “resultat injust. A la prime-
ra meitat vam ser superiors en 
tots els aspectes. Penso que si 

Ampolla - Arboç, 4-2
L’Ampolla va guanyar l’Arboç 
i acaba l’any havent sumat 11 
punts de 15. Bona evolució 
de l’equip. Toni Chacon, mis-
ter de l’Ampolla: “es va fer la 
presentació de l’Ampolla, vam 
trigar a escalfar i després ens 
va costar entrar en el partit, 
i vam patir en els primers 15 
minuts quan no vam trobar el 
lloc al camp. Vam patir molt 
els primers 20 minuts, con-
tra un equip que és molt in-
tens als principis dels partits. 
Poc a poc vam situar-nos i 
al minut 28 vam marcar l’1-

0. Gol de Ramon amb un tret 
des de fora de l’àrea. Ens vam 
avançar però acte esguit ens 
van empatar. Vam arribar al 
descans amb l’1-1 . A la re-
presa vam fer un canvi tècnic 
i també va entrar Samu. Vam 
passar a tenir més pilota, en-
trant per bandes, buscant bé 
les esquenes. I vam generar. 
Samu va aprofitar dos pilotes 
davant de porteria i va marcar. 
Ells van fer el 3-2 però Samu 
va tancar el hat tric amb el 
4-2. Ara no estem en descens 
i hem de seguir. Hem assolit 
un primer objectiu. Hem de 
seguir treballant; la catego-
ria és molt competitiva i si no 
quedes entre els 10 primers 
no pots estar tranquil. I hem 
d’anar pas a pas, sumant de 
tres i arribant als propers ob-
jectius”.  

2A CATALANA 3A CATALANA

Hat tric de Samu.

L’Ampolla ha sumat 
11 dels darrers 15 punts

3A CATALANA
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Amposta, 4
Xerta, 0

El líder Amposta va guanyar el 
Xerta i acaba l’any amb 8 punts 
d’avantatge respecte el segon 
classificat, el Flix. El partit va 
quedar decidit  la primera mei-
tat, quan els locals van avan-
çar-se amb el 3-0, amb dos 
gols de Ferreres i un de Nico. A 
la represa Marc López va mar-
car el 4-0.
Ferran Simó, mister de l’Am-
posta: “l’equip va sortir molt 
motivat i aviat es va avançar 
amb l’1-0. A més de la victòria, 
estic molt satisfet amb el ritme 
de joc i la intensitat. La circu-
lació de pilota va ser ràpida i 
abans del descans vam encarri-
lar el duel amb el 3-0, generant 
altres opcions. A la represa va 
arribar el 4-0. Content amb la 
línia de joc amb la que es troba 
l’equip i també per sumar no-
vament de tres”.
Sergio Ruiz, tècnic del Xer-
ta: “vam plantejar el partit per 
intentar mantenir el zero a la 
porteria i buscar que l’Amposta, 
amb els minuts, si no marcava, 
es podia precipitar en el seu 
joc. No va poder ser perquè al 
minut 3 ja vam rebre l’1-0 i poc 
després el segon gol. No vam 
estar dins del partit i l’Amposta, 
un equip que és líder i que té 
molts recursos, es va imposar 
i ens va superar en tots els as-
pectes”.

S Bàrbara, 1
Roquetenc, 1

El Roquetenc, després de 3 
derrotes, va empatar, al camp 
del Santa Bàrbara. 
Jordi Roda, president i en-
trenador del Santa Bàrbara: 
“va ser un partit igualat. A la 
primera meitat natros potser 
vam començar millor i Callau 
va marcar l’1-0 amb una re-
matada de cpa a centrada de 
Sergi. POc abans del descans, 
el Roquetenc, que estava in-
sistint, va empatar. A la represa 
ells més posats que natros i 
va seguir igualat. Va tenir més 
opcions el Roquetenc. Natros 
a falta d’un quart vam insistir i 
vam tenir un parell d’opcions”. 
El Santa va disposar de 10 ju-
gador del primer equip i 5 ju-
venils: “estem molt satisfets de 
la seua aportació”, diu Roda. 
Mario, mister del Roquetenc: 
“penso que natros vam co-
mençar bé, tenint diverses 
ocasions clares i sent supe-
riors. Però ells, en una acció 
aillada, en una transició, van 
marcar un bon gol. Este gol 
ens va fer mal i ells van tenir 
alguna opció més. Poc a poc 
vam reaccionar i vam tornar a 
estar força bé i vam empatar 
abans del descans. A la represa 
vam seguir ben posats i vam 
tenir control del joc fins que 
el partit es va trencar i es va 
tornar boig. Ells van quedar-se 
amb deu i es van tancar. Na-
tros vam intentar-ho amb un 
travesser i altres opcions, de 
Quim i Morales. I hi ha dos 
jugades més, com un penal 
a Morales que no es va xiular 
i una altra acció de Carrasco 
que no va ser sancionada quan 
marxava cara porteria. El partit 
es va tornar boig. Natros vam 
apretar per la victòria i ells en 
transicions van fer dos o tres 
ocasions van poder marcar. 
Hagués pogut passar de tot en 
els darrers minuts. Vam marxar 
amb sensacions dolentes per-
què pensem que mereixíem 
més però mirem la part posi-
tiva que després de 3 derrotes 
vam tornar a puntuar”.    

La Cava, 1
J i Maria, 1

Darrers minuts 
bojos, en els quals 

es va decidir 
el derbi

Catalònia, 1
Camarles, 2 

El partit Catalònia B-Camar-
les B es va suspendre a man-
ca de 10 minuts amb l’1-2 al 
marcador. Un tangana va ser 
el motiu. 
Del partit, el tècnic local, Ro-
bert Avinyó, manifestava que 
“fou molt disputat jugat de 
tu a tu entre dos equips que 
volíem guanyar. Natros vam 
jugar ben replegats buscant 
la contra. El Camarles va tenir 
més ocasions però natros en 
vam fer dos de clares i un gol 
anul.lat que no es fora de joc 
d’Axel. El Camarles es va avan-
çar amb el 0-2 abans del des-
cans, el segon protestat per 
fora de joc. La segona meitat 
vam reduir distàncies i amb 
l’1-2 quan més vam insistir a la 
porteria contrària va venir una 
picabarla i la suspensió”.
Florin, del Camarles: “durant 
els primers 30 minuts vam 
abusar de la pilotada amb 
molta precipitació i això ens 
va penalitzar perquè no va  
tenir pilota i no vam poder 
atreure el rival. A partir del mi-
nut 30 ja vam millorar, com-
binant una mica més i vam fer 
dos grans gols i dos ocasions 
molt clares. Ells a pilota atura-
da també en van tenir. Al des-
cans 0-2 i vam parlar de no 
cometre pèrdues i estar ben 
posats. Vam fer-ho al primer 
quart però després vam tenir 
pèrdues en zona 1 i 2 i, a més, 
no vam acabar les jugades. I 
ells van aprofitar-ho per cre-
ar perill. Ens van fer l’1-2 arran 
d’una falta inexistent i després 
vam poder decidir però no 
vam fer-ho. I a manca de 10 
minuts va haver un rife rafe 
d’un jugador de cada equip. I 
de la banqueta local va sortir 
el porter suplent i va pegar-li 
un cop de puny a Serral i es 
va originar la tangana. Quan 
semblava que tot s’havia cal-
mat també van haver inci-
dències a la graderia. I es va 
suspendre. Cal destacar que 
el partit va ser correcte fins 
aquell moment”.
Els dos clubs han lamentat el 
succeït i van comunicar que 
es parlaria amb els jugadors 
perquè no tornin a passar fets 
com els de dissabte. També 
han destacat que les relaci-
ons entre clubs són cordials i 
que així continuen sent. S’ha 
de passar pàgina i reflexionar i 
més en un partit de filials. 

Partit acabat
El partit ha estat donat per 
acabat amb l’1-2 al marcador. 

El Godall va sumar 3 punts 
d’or en la lluita per la perma-
nència. Va ser contra l’Alcanar, 
amb un final de partit èpic en 
el que els visitants van igualar 
el marcador en dues ocasions 
però els godallencs van aca-
bar fent el 3-2. 
Manu, mister del Godall: “la 
primera part fou igualada, tots 
dos equips vam disposar de 
poques ocasions de gol. A la 
represa el partit va ser boig. 
Natros vam aconseguir mar-
car sobre el 55’; llavors va ser 
quan l’Alcanar es va trobar més 
còmode al mig camp i amb 10 
per expulsió va començar a fer 
més mal. En aquell moment va 
arribar la jugada dubtosa del 
penal en la que els meus juga-
dors em van dir que fou el rival 
qui pega la patada. Amb l’1-1 
als pocs minuts vam tornar 
a marcar i quant ja quedava 
poc ens van empatar amb una 
falta per l’escaire al 88’. Però 
en afegit vam tornar a avan-
çar-nos al marcador amb el 
3-2. Ens feia falta una victòria 
i així vam aconseguir-la. Feli-
citar els jugadors per l’esforç”.
Ruben Subirats, mister de l’Al-
canar: “els dos equips vam 
sortir a guanyar. Natros vam 
estar bé a la primera meitat, 
tenint ocasions, però ells tam-
bé van tenir les seues possibi-
litats. A la represa vam insistir 
i vam tenir una opció clara. A 
la jugada següent ells no van 
perdonar, i van fer l’1-0. Na-
tros ja vam estar més preci-
pitats. Ens vam quedar amb 
deu. Però cal dir que l’equip va 
reaccionar bé. De penal, vam 
empatar. No obstant quan no 
ets contundent a les àrees es 
paga i natros no vam ser-ho 
en defensa. Vam estar tous. En 
un córner ens van fer el 2-1. 
De falta directa Adrià va em-
patar. No ens vam conformar 
en un punt però arran d’un al-
tre error defensiu nostre, ells 
ens van marcar el 3-2. Aca-
bem l’any amb males sensaci-
ons per la derrota. Però ja hem 
de pensar en el proper partit, 
primer de l’any, contra el Ca-
talònia”. 

La Cava i Jesús i Maria B van 
empatar en un derbi que va ser 
molt travat. Els locals van te-
nir la millor ocasió als primers 
minuts i el Jesús i Maria la va 
disposar a l’inici de la represa. 
Pel demés, partit amb poques 
oportunitats. A la represa ho va 
intentar més la Cava però tam-
poc va generar en excés. El Je-
sús i Maria va defensar-se amb 
ordre i no va deixar espais.
Amb el 0-0, es va arribar al 
minut 87 quan en un corner 
el juvenil local, Ibai, va rema-
tar al primer pal i va fer l’1-0. 
Semblava que seria el resultat 
definitiu però en afegit els visi-
tants van empatar amb un gol 
de lluita i perseverança en una 
acció que va culminar Regolf. 
Les celebracions visitants van 
ser apoteòsiques i van generar 
uns minuts de tensió i molts 
nervis al final de partit.
Kiki, tècnic de la Cava: “sabíem 
que el Jesús i Maria és un equip 
intens i que es defensa força 
bé. I així va ser. Ens va dificultar 
la creació i va ser un partit amb 
poques opcions. La llàstima 
fou que quan vam fer el més 
complicat, que era marcar, ens 
van empatar després. Hem de 
continuar, buscant sumar de 3 
i estant el més amunt a la tau-
la. Important que han jugat 3 
juvenils i aquesta és la línia a 
seguir”. Sobre els moments de 
tensió al final, Kiki va dir que 
“crec que van sobrar reaccions 
i ho dic pels dos costats. Però 
no va haver res més. Són par-
tits de molta rivalitat que sem-
pre es viuen amb més intensi-
tat”. Els jugadors Alan, Sinval i 
Pedro, en principi, no seguiran 
a la Cava.
Llorenç Lozano, tècnic del J i 
Maria B: “va ser un partit en el 
que van haver poques ocasi-
ons i en el que natros en de-
fensa vam estar molt bé, com 
ho vam plantejar. Ells van tenir 
una ocasió a l’inici i natros al 
començament de la represa. 
Pensem que era partit de 0-0 
i quan vam rebre el gol no es-
tàvem disgustats perquè vam 
fer un gran treball en l’aspec-
te defensiu. No obstant, este 
equip no es rendeix i va bus-
car l’empat i al final vam as-
solir-lo”. Sobre la tensió dels 
darrers minuts, el mister va dir 
que “són partits diferents en 
els que durant la setmana es 
fan comentaris i que es viuen 
amb passió. I natros, que som 
un filial, vam empatar a darrera 
hora al camp del CD la Cava i 
per això es va celebrar així”.

Godall, 3
Alcanar, 2

Ferreres (2), Nico
i Marc van fer els gols 

del líder

www.mesebre.cat

Viv im 
l 'esport !
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El Benissanet es va 
presentar amb 

9 jugadors de camp 
i dos porters

Horta, 4
Benissanet, 2

L’Horta acaba l’any en una bona 
situació després d’haver sumat 
10 punts de 12. Diumenge es 
va imposar a un Benissanet que 
va presentar-se, per les baixes, 
amb nou jugadors de camp. i 
dos porters. L’Horta va marcar 
aviat l’1-0. Però el Benissanet, 
ben posats en defensa, va con-
trarestar els intents locals. I a la 
represa, els visitants van empa-
tar de penal i van remuntar amb 
gol de Joaquim. Segons Ramon 
Grau, mister del Benissanet, 
“vam aguantar fins el minut 70 
però a partir del 2-2, sense po-
der fer canvis, vam baixar i ells 
van decidir”. Hugo, destacat 
en el partit, va empatar i poc 
després Ian va marcar el 3-2. I 
Hugo va assistir a Manel en la 
jugada del 4-2.  Sergi Manero, 
tècnic local: “molt satisfets de la 
situació en la que ens trobem, 
complicada de pensar a l’estiu 
quan vam tirar avant l’equip”. 

Corbera, 9
La Cava, 0

El Corbera va desbordar. Va 
marcar aviat l’1-0 i en els darrers 
20 minuts de la primera meitat 
va fer 5 gols que van sentenciar. 
A la represa, els locals van am-
pliar l’avantatge. Marcos (3), Aa-
ron (2), Arnau (2), Ricard i Adrià 
van marcar. Segons Capera, 
mister de la Cava: “el Corbe-
ra robant pilotes i buscant els 
puntes que tenen molta quali-
tat ens va passar per sobre”. El 
Corbera, segon, 6 de 6 a casa. 

Gandesa, 5
La Galera, 0

El Gandesa va frenar la ratxa 
de la Galera, en un partit molt 
complet en el que va oferir la 
seua millor versió. D’esta forma 
continua progressant. El par-
tit va quedar decidit al primer 
temps quan els gandesans van 
ser efectius i van posar-se amb 
el 3-0. El partit es va equilibrar 
a la represa, però el Gandesa va 
ampliar l’avantatge i al final va 
tancar la golejada amb el 5-0. 
“El Gandesa ens va superar i si 
juga així, de ben segur pujarà 
posicions a la taula”, van dir des 
de la Galera, 

Torre Espanyol, 1
Fatarella, 1

Partit bastant travat en el que 
els visitants van avançar-se 
aviat amb un gol d’Adrià Gi-
ronés. Els locals van empatar 
durant el primer temps amb 
un gol d’Adrià Masip. A la re-
presa, els visitants van que-
dar-se amb 10. Malgrat això 
van tenir opcions. Els locals 
van defensar-se i, en accions 
a pilota aturada, van fer perill. 

Ametlla, 0
Sant Jaume, 2

Partit igualat en el que els lo-
cals van tenir opcions però el 
Sant Jaume va ser eficaç mar-
cant Gerard el 0-1. Els caleros 
van dominar però no van poder 
empatar. A la represa, l’Ametlla 
va poder marcar mentre el Sant 
Jaume, amb espais, buscava la 
contra i així va tenir possibilitats 
com una jugada invalidada per 
fora de joc. Ja al final, Arnau 
Pardo va sentenciar el triomf. 

Campredó, 1
Olímpic, 1  

L’Olimpic va començar més 
ben posat. Però un error en 
sortida de pilota va aprofitar-lo 
el local Arnau per establir l’1-
0. L’Olimpic va reaccionar i va 
poder empatar. A la represa, 
els morencs van sortir amb 
més intensitat i van aconseguir 
l’1-1 en els primers minuts. El 
partit es va travar si bé l’Olim-
pic va fer més sensació de 
poder marcar. El Campredó, 
per l’expulsió del porter i per 
dues lesions, no va poder fer 
més canvis (minut 58) però va 
aguantar i el porter Robert va 
evitar els intents del rival. 

Carles, mister local: “als primers 
20 minuts vam tenir dues oca-
sions i vam fallar un penal. Ells, 
en la seua ocasió, van marcar. 
A la represa natros vam arriscar 
i ells van tenir més arribada. I al 
85 ens van agafar i ens van fer el 
0-2. Vam plantar cara. Un em-
pat no hagués estat injust”. Oli-
ver, de l’Amposta: “ells van tenir 
l’única opció amb el penal. Ens 
vam avançar amb gol de Sergi. 
Fornós va tenir el 0-2. Ells van 
fer perill en accions a pilota atu-
rada, però vam estar bé. Versia-
no, ja al final, en la segona oca-
sió que va tenir, va fer el 0-2”.

Tivenys, 2
Ginestar, 3

Victòria treballada del Ginestar 
que li permet seguir enganxat 
a les places capdavanteres. El 
Tivenys, molt posat, va vendre 
cara la derrota. Els ginestarols 
van avançar-se amb el 0-2, 
gols d’Àlex i Yousef. Però Pere 
va posar dins del partit al Ti-
venys amb una rematada amb 
el cap. A la represa, els visitants 
van perdonar una clara opció. 
Acte seguit es van avançar ar-
ran d’una falta en què no es va 
demanar distància i quan els 
locals es van despistar. El visi-
tant Marcel va sorprendre fent 
l’1-3. Malgrat això, el Tivenys 
va respondre amb un altre gol 
de Pere. Amb el 2-3 la tem-
peratura del duel va pujar. El 
Ginestar, amb espais, va poder 
sentenciar i el Tivenys va in-
sistir per buscar un empat que 
no va produir-se. El partit, amb 
un final amb nervis, va acabar 
amb el 2-3. D’altra banda, des-
tacar que la UE Tivenys ha es-
trenat himne. I informar que el 
local Agustí haurà de ser ope-
rat per una lesió a l’espatlla. 

J i Maria-Amposta, 0-2

En la desena jornada de la lliga Divisió d’Honor, al grup 3, l’Am-
posta va perdre a casa amb el Maristes Montserrat de Lleida (2-
6). És cinquè. El CFS Roquetes, per la seua part, va perdre a Tàr-
rega (segon classificat) per 7-4. Els roqueteros són setens. Pel 
que fa la lliga de Primera divisió, els resultats de la vuitena jor-
nada van ser: Capçanes-Ascó 4-6; Futsal Tortosa-Alcanar 5-0; 
Móra d’Ebre-Tivissa 6-5; Móra la Nova-Hostal de l’Anton Batea 
5-6; Experience Amposta-Vandellòs 1-4.   

Futbol femení

Setena jornada
Alcanar-Roquetenc  3-2
Aldeana-Tortosa  2-3
Amposta-Canareu ajornat
Rapitenca-Perelló 3-0
Ametlla-Vinaròs 3-3
La Plana descansava

Primera derrota del líder 

A la segona divisió femenina, futbol-11, l’Aldeana va perdre en 
la visita al líder Terres de Lleida (2-0). Un partit que va decidir-se 
a la segona meitat, quan les aldeanes havien tingut els seus 
moments en la confrontació. El Gandesa va obtenir el segon 
triomf seguit, contra el Castellserà 3-1. I el Roquetenc va perdre 
amb el SP i SP, 0-1. Leire, als darrers minuts, va tenir l’empat 
amb la seua rematada. Pel que fa a la lliga futbol-7, vuitena jor-
nada, es van disputar dos partits: Amposta-FAlcanar 0-9; Olím-
pic-R Bítem 3-1.

Roquetenc. Té 15 punts. Ra-
pitenca i Tortosa 12, amb un 
partit menys.
Propera jornada (13 de gener) 
La Plana-Aldeana
Tortosa-Alcanar
Roquetenc-Amposta
Canareu-Rapitenca
Perelló-Ametlla

Centre Esports 
Tortosa

Darrera jornada de l’any. 
El sènior masculí va perdre 
a la pista del Sant Llorenç 
B per 44-29, “un partit per 
oblidar”.
El juvenil masculí va gua-
nyar a al Salle Bonanova per 
32-34.
El cadet masculí no va po-
der puntuar en la seua visita 
a la pista del Cardedeu 32-
29. Per la seua part, l’infantil 
masculí va perdre a Marto-
rell per 54-25.

Derrota del Club Bàsquet 
Cantaires per 59 a 91 enfront 
del Bellpuig. Malgrat haver 
treballat intensament durant 
tot el partit el líder invicte 
del grup va ser molt superior. 
Les baixes tant al partit com 
als entrenaments no els va 
permetre estar a l’altura del 
que demanava el rival. Ara 
amb la parada de lliga per les 
festes de Nadal s’espera po-
der recuperar efectius.

Club Handbol 
Amposta

El sènior femení del CH Am-
posta, líder de Lliga catalana 
va perdre el primer partit, a la 
pista del segon classificat, el 
Cardedeu 28-25. 
Tot i la derrota l’Amposta aca-
barà l’any líder en solitari de 
Lliga Catalana, quan falta l’úl-
tima jornada de la primera vol-
ta. Està a dos punts del darrer 
rival. 
El partit fou molt igualat. Al 
descans es va arribar amb el 
resultat d’11-10 favorable a les 
locals. A la represa, l’Ampos-
ta ha estat ben posat, però el 
Cardedeu fou millor, contra-
restant totes les opcions ofen-
sives del nostre conjunt.
Cal lamentar la luxació d’es-
patlla de Rut Pagà.
El proper partit serà dissab-
te dia 13 de gener al pavelló 
d’Esports on l’amposta rebrà el 
Mubak BM La Roca.

Club Volei 
Roquetes

Derrota del Club Vòlei Ro-
quetes en la seva visita a la 
pista de l’Illa Grau de Caste-
lló per 3 a 2. Tot i la derro-
ta, l’equip va sumar un punt 
molt important per poder 
anar escalant posicions. Els 
de Roquetes van tenir un bon 
començament, però unes er-
rades puntuals van marcar el 
final del joc i l’Illa Grau es va 
emportar el primer set. A par-
tir del segon un gran joc en 
tots els jugadors tant en atac 
com en defensa, junt a una 
concentració molt alta, va 
donar la possibilitat de tancar 
el set. El tercer set va ser de 
màxima igualtat i molt lluitat 
pels 2 equips, però finalment 
va caure del cantó dels locals. 
El quart fou de nou de màxi-
ma igualtat, però els d’Agustín 
Martínez van tornar a mostrar 
la seva millor versió defensiva 
i en un final molt ben treballat 
es van emportar el set. El cin-
què va començar bé per als 
del Baix Ebre, però a partir del 
5è punt l’Illa Grau va demos-
trar un gran joc que va fer 
impossible poder arribar amb 
opcions a la fi del set.
(Blanca Querol. Canal TE 24)

Futbol sala

Veterans. 7a jornada

Club Bàsquet 
Cantaires
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EQUIP DE LA JORNADA

ENTRENADOR DE LA JORNADA:  LLUÍS FORNÉS (J I MARIA)

TOP SECRET

SOPAR DE NADAL FUTBOLER
LA PORTADA DE LA SETMANA

JO
AQ

U
IN

 C
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Sopar de Nadal. Futbol per tots els costats: en peu, d’esquerra a dreta:  Sinto, Also, 
Rubiales, Tarrazona, Rogelio, Fabregat, Climent, Santaella, Llorca i Verdiell. Asseguts:   

Padilla, Subirats, Aguiló, García Ramos, Guerra, Archidona i Sarabia.

EQUIP DE LA SETMANA: CORBERA.
SOLAMENT HA PERDUT UN PARTIT ESTA TEMPORADA. 

ES SEGON I VA A MÉS. 6 VICTÒRIES A CASA EN 6 PARTITS. 
ÚLTIMES 3 JORNADES A CASA, ZERO A LA SEUA 

PORTERIA. EL RETORN A TERCERA, MÉS A PROP.

· Súper líder Camarles, set ju-
gadors han marcat gol però 
els màxims golejadors kader, 
el depredador, i Ferran “el 
gran mag” que té una esquerra 
d’or i una visió de joc increï-
ble. Aquest equip està a no-
més 9 punts dels aconseguits 
de la temporada passada. El 
seu èxit, la pinya que hi ha al 
vestidor i que entrenen com a 
bèsties.
· Això del Jesús i Maria és ex-
traordinari; cada setmana cal 
fer invents perquè juguin els 
tres equips amateurs. Aquesta 
setmana, diumenge a les 12h 
el primer equip, a la tarda derbi 
contra La cava i a les 20 hores 
un altre derbi, contra l’Ampos-
ta. Així tots els directius poden 
veure els tres partits, només 
els falta fer un canal de televi-
sió per veure cada setmana els 

tres equips.
· L’Ampolla, primeres 8 jorna-
des no va guanyar ni un partit 
i en les últimes sis està invic-
te: tres victòries i dos empats i 
aquesta setmana, va aparèixer 
Samu a la segona part i va fer 
tres gols. Quan va entrar Llàt-
zer de president hi havia al fut-
bol base 3 equips i 25 fitxes, ara 
hi ha 6 equips i un femení i 90 
fitxes.
· Acabar l’any amb una victòria 
i contra el Reus, gairebé és un 
regal de la loteria. L’equip de 
Jordiet, el setè millor en les úl-
times 5 jornades. Aquesta set-
mana van marcar tres jugadors 
que no havien mullat encara.
· Amb el gol de Sergi Bel el Re-
molins-bitem bat la seva marca 
de gols a favor de l’any passat. 
En aquesta, 15 jugadors han 
mullat davant de 10 la campa-

nya passada. L’equip és segon i 
acaba l’any amb il.lusió. 
· S’ha de jugar dissabte o diu-
menge al matí?. Sí. Aquesta 
setmana rècord a la segona ca-
talana, tots els partits el dissab-
te més dos diumenge al matí. 
Com es noten que arriben les 
festes.
· La Sénia segueix el rècord 
guines aquesta temporada: en 
cada 7 Partits, cinc empats i 
dues victòries. Alta a l’equip el 
porter Reolid que torna l’equip 
després de la baixa d’Aleix bel.
· El fitxatge d’Enric Dominguez 
amortitzat pel Gandesa. Ja és 
el màxim golejador amb sis di-
anes.
· Incidents en el partit Catalònia 
b-Camarles B, no es van jugar 
els últims 8 minuts. El president 
del Catalònia va entrar al vesti-
dor del Camarles i es va discul-
par pels fets ocorreguts.
· Ara a descansar, un mes sense 
futbol fins al 14 de gener, gaire-
bé 30 dies sense jugar; ho veig 

una barbaritat, però en general 
hi haurà entrenaments durs du-
rant estos dies.
· Un deu a la feina d’Òscar Ru-
mense, al filial del Tortosa Ebre, 
es nodreix de juvenils i quinze 
ja han jugat aquesta tempo-
rada: Arnau Pla, Arnau López, 
Xavi Pachan, Musta, Jan, David 
Bel, miralles, Iker, Bilal, Sergi 
Tomàs i Marc Margalef. Aques-
ta setmana gran actuació del 
porter Uriel i Xavi Pérez, autor 
d’un dels gols, tots dos encara 
babys.
· L’homenatge a Michel per al 
juny en la seva presentació va 
ser un èxit, el vídeo s’ha fet vi-
ral 1400 visites. I com a la vinya 
del senyor, sempre hi ha de tot. 
Solament una persona no s’ha 
alegrat d’aquest homenatge. 
Abans em parlava, des que això 
és públic ja no em parla. Mai 
diré el seu nom.
· La meva dona és molt gelosa 
vaig rebre un paquet embolicat 
amb cors i em va dir: això que 

és?. Era el llibre del Camarles, 
que me’l va enviar Bertomeu 
amb una dedicatòria preciosa 
que diu: “malgrat la distància 
sempre estàs a prop quan et 
necessitem”. Anàlisi de totes 
les temporades des de 1939 
sense fallar ni un any, més de 
500 fotografies i pesa com 
el que és: una obra d’art. Un 
llibre d’or. Últims anys cauen 
a dojo els llibres: Campredó, 
Remolins-Bítem, Horta i Ull-
decona i el del Xerta molt a 
prop.
· Dia del club en el partit Rapi-
tenca-Reus , amb el que es va 
recaptar es podia haver fet un 
filial a 4 catalana.
· Vaig dir en directe a Minut 
91, en directe que no convi-
daríem a Soteras per al sopar 
homenatge a Michel i l’en-
demà em van treure targeta 
vermella els companys de la 
comissió: És clar que se’l con-
vidarà. I esperem la seua pre-
sència.

ÀNGEL CID
(Roquetenc)

PERE
(Flix)

JAUME CURTO 
(Camarles B)

JOAN COMES
(Camarles)

MARC FABREGAT
(Tortosa Ebre)

SERGI BEL
(Rem Bítem)

GIRVINHO
(Ulldecona)

ZARAGOZA
(Godall)

ÀLEX CURTO
(Masdenverge)

SAMU
(Ampolla)

JOAB
(J i Maria)

ÀLEX SAMPER
(Rapitenca)

CALLARISA
(La Sénia)

· Michel Viñes per fi es casa i 
de regal dos becaris s’uneixen 
al seu projecte per ajudar-lo.
· La Rapitenca farà un llibre el 
2060. Únic equip dels grans 
que no té llibre.
· El Xerta, al partit que juguen 
a casa a les 12, farà per a tots 
els aficionats un vermut gratis 
i si guanyen fins i tot bande-
rilles.
· Gombau, nou president de 
l’Amposta.
· El CD Tortosa renaix de les 
cendres des de 4a catalana i 
torna l’equip històric: entre-
nador Nacho Pérez.

28 D: ALGUNES D’ESTES NOTICIES PODEN SUCCEIR
· Neix un Canal de 24 hores 
només de futbol ebrenc. Partits 
en directe, en diferit, històrics i 
cada dia una tertúlia.
· Zaera nou president del Santa 
Bàrbara.
· Oriol Romeu i Aleix Garcia es 
retiren a l’Ulldecona.
· José Lorenzo Diego i Miquel 
Pérez tornen a les presidències 
de Gandesa i Ascó.
· Se separa Paco Callarisa de la 
seva dona per tanta dedicació 
al
futbol.
· Andreu Cano, nou mister del 
Camarles i Florin com a segon. 

Carlos Gilabert tindrà ofertes. 
· Laporta dimitirà perquè hi 
haurà una moció de censura.
· El Benifallet ressorgeix. Pau 
Folqué, nou president. I José 
Luis Margalef, vicepresident.  
· Hernan Subirats se’n va a viu-
re a Nova York i allà fundarà un 
nou club només amb jugadors 
catalans.
·L’assemblea de la Federació se 
celebrarà a les nostres terres. 
Serà el 2050.
· Tres clubs de segona catalana 
segresten el representant de la 
Federació Catalana durant dos 
dies per demanar la lliga ebren-

ca.
· La Sénia farà un filial i de por-
ter Fran Reolid.
· Se celebrarà un partit de fut-
bol a Camarles entre casades i 
solteres com ja es va fer anti-
gament.
· Neix l’At Rapitenc. El mister 
serà Teixidó i com a novetat 
entrenaran 5 dies a la setmana 
i després de cada partit a casa 
faran una paella, però no als 
restaurants del Xapo.
· El 2035 a Michel li tocarà la  
loteria i amb aquests diners farà  
cinc coses: comprarà un apar-
tament de luxe al carrer Serra-

no de Madrid, presidirà el Be-
nassal (club que actualment 
presideix el seu cosí), farà un 
equip per portar-lo a la 2a di-
visió i reprendrà el setmanari 
Minut 91 amb 5 redactors i ell 
sol escriurà una columna.
· Shakira, invitada a la Parti-
nando 2025. I Piqué farà de 
Dj amb el permís de Fernan-
do. 

POSDATA: avui no és 28 de 
desembre, però estem molt a 
prop!. Bon Nadal!!!

BY
JOAQUIN 

CELMA



22 gastronomiaDIARI MÉS EBRE • divendres 22 de desembre / 2023

PASTÍS
DE VERDURES

PREPARACIÓ:
De la massa:
En un bol, barreja la farina amb la 
mantega. Afegeix l'ou i la sal. Mes-
cla bé fins que la massa sigui ho-
mogènia.
Si és necessari, afegeix aigua freda 
de mica en mica fins que la massa 
agafi consistència. Forma una bola 
i deixa-la reposar dins el frigorífic 
durant 30 minuts.

Del farcit:
En una paella salteja la ceba fins 
que estigui transparent. Afegeix el 
carabassó, la pastanaga i el pebrot. 
Cuina fins que les verdures esti-
guin tendres. Retira del foc i deixa 
refredar lleugerament.
En un bol, has de batre els ous i 
afegir la nata líquida. Barreja bé i 
afegeix el formatge ratllat, si s'uti-
litza. Condimenta amb sal, pebre i 

les herbes seques.
Incorpora les verdures saltades 
a la barreja d'ous i nata. Remena 
bé.

Muntatge del pastís:
Estira la massa amb un corró i 
cobreix un motlle per a pastís 
prèviament greixat. Aboca la bar-
reja de verdures sobre la massa 
estirada.
Forneja a 180 °C durant uns 30-
40 minuts o fins que la superfície 
estigui daurada i el farcit estigui 
ferm.
Deixa refredar el pastís abans de 
desmotllar-lo.

INGREDIENTS:

Per a la massa:
· 200 g de farina
· 100 g de mantega freda, tallada 
a trossos petits
· 1 ou
· 1/2 culleradeta de sal
· Aigua freda, si és necessari

Per al farcit:
· 1 carbassó mitjà, ratllat
· 1 pastanaga mitjana, ratllada
· 1 pebrot vermell, tallat a tires 
fines
· 1 ceba mitjana, tallada a daus 
petits
· 150 g de formatge ratllat (op-
cional)
· 3 ous
· 200 ml de nata líquida
· Sal i pebre al gust
· 1 culleradeta d'herbes seques 
(orenga, romaní, etc.)
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

I M M O B I L I À R I A

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA SÉNIA 
 LLoguer Pis ideal 

parelles, consta de 
menjador amb sortida 

balconada, cuina 
independent equipada, 

lavabo amb dutxa 
reformat, habitació doble 

i hab individual.
674 55 20 17.

La Senia. Local comercial 
en cantonada de 40m2. 
Molt cèntric. 661707383

La Senia. Ocasió! 
Es ven edifici que consta 

de 3 pisos i terrat. Pisos de 
1-2 habitacions. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per a treballar a la zona de Terres de L’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GRAU EN FISIOTERÀPIA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI

capricorn
22/12 al 20/01

PER MOLTS ANYS! 
El Sol transita pel 
teu signe. Apliques 
sentit comú i prudèn-
cia als problemes 
que es presentin. 
No t'acabes de fiar 
d'algú i fas bé, fes 
cas del teu instint.

aquari
21/01 al 19/02

Passes per un mo-
ment força especial. 
Vols connectar amb 
les teves veritables 
necessitats i ja no 
vols perdre més 
temps amb projectes 
o persones que no et 
representen.

sagitari
23/11 al 21/12

Estàs més connectat 
amb què sents i això 
t'ajuda a prendre 
decisions. Si paties 
un conflicte amb 
algú de la família, 
pot tenir lloc una 
treva. Gaudeixes de 
la solitud.

escorpí
24/10 al 22/11

Potser ets introvertit, 
però hi ha temes que 
has de comunicar a 
la parella o a les per-
sones que estimes. 
T'agradaria viure 
en un barri millor i 
comences a cercar 
habitatge.

balança
24/09 al 23/10

Aquests dies la 
família serà protago-
nista, amb trobades 
esperades i fins i tot, 
alguna sorpresa. A la 
feina podries parlar 
massa. La prudència 
verbal serà una bona 
aliada.

àries
21/03 al 20/04

El Sol entra a la 
Casa X i el sector 
professional passa 
per un període de 
canvis que poden 
ser beneficiosos. 
Si viatges, tingues 
especial cura de les 
teves pertinences.

cranc
22/06 al 23/07

El Sol per la Casa 
VII activa el sector 
social. Si estàs 
començant una re-
lació, entreu en una 
etapa més profunda i 
estable. T'expresses 
mitjançant la música 
o l'art.

verge
24/08 al 23/09

Sents que has de 
reservar més temps 
de la vida diària per 
divertir-te o gaudir 
dels teus talents. 
Recordes amb enyo-
rança una persona 
que ja no hi és, possi-
blement el pare.

taure
21/04 al 21/05

Les inversions, les 
transaccions immo-
biliàries o l'emprene-
doria, passen per un 
moment molt actiu. 
La conjunció Lluna/
Júpiter pot col·labo-
rar positivament en 
el teu ànim.

peixos
20/02 al 20/03

Et preocupa el futur 
dels teus fills i et 
proposes millorar 
les seves condicions. 
Pots tenir l'opor-
tunitat de tornar a 
viure a un lloc del teu 
passat que t'agrada 
molt.

lleó
24/07 al 23/08

En aquests dies 
podries estar molt 
observador o fixar-te 
en petits detalls que 
fins ara, no tenies en 
compte. Prepares 
la casa per rebre 
alguna visita o un 
àpat especial.

bessons
02/05 al 21/06

Pots conèixer algú 
amb qui experimen-
taràs molta connexió 
intel·lectual i una for-
ta atracció. A la feina 
millora l'ambient i 
podries gaudir d'una 
mica més de temps 
lliure.

GEROCULTOR/A
L'AMETLLA DE MAR, DELTEBRE I GANDESA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

VOLS 
ANUNCIAR-TE?

Aquest és el teu espai privilegiat de

PUBLICITAT
610 20 33 25

publicitat@mesebre.cat
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DANI GUTIÉRREZ
“ÉS MOLT INTERESSANT QUE EL TALENT EBRENC 
QUE HI HA PEL MÓN REVERTEIXI AL TERRITORI”
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Dissabte 23 s’estrena a 
Canal TE “Ebrencs pel 

Món”, un espai del periodista 
Dani Gutiérrez, el qual, ha fet 
70.000 quilòmetres recorrent 
4 continents, 21 països i 50 
ciutats per entrevistar 84 
ebrencs i ebrenques que 
viuen molt lluny de les Terres 
de l’Ebre. 
D’aquesta aventura n’han sortit 
21 programes de televisió que 
s’emetran repartits en 3 tem-
porades. Dani Gutiérrez explica 
tots els detalls d’”Ebrencs pel 
Món” i de les seves vivències en 
aquesta entrevista en exclusiva 
per al Diari Més Ebre.

Què és “Ebrencs pel Món”?
És un projecte amb el que 
volem és donar a conèixer 
ebrencs que viuen i treballen 
en diferents ciutats del món. 
Es tracta d’un capital humà que 
està demostrant el seu talent 
fora de casa. Per tant, es trac-
ta d’un projecte per conèixer 
aquestes persones, veure què 
estan fent i si es pot aconseguir 
que el que fan reverteixi al ter-
ritori. Hem de sentir-nos orgu-
llosos dels ebrencs i ebrenques 
que tenim pel món.

Com ho has fet per localitzar 
les persones que intervenen 
en la primera temporada?
Tenim contactades més de 
400 persones, de les quals n’he 
entrevistat 84. El contacte ha 
sigut sobretot via WhatsApp. 
Ha sigut divertit i una feina de 
formigueta. Durant uns mesos 
em vaig dedicar a preguntar a 
tothom: “No coneixes pas algú 
que visqui a l’estranger?”. La 
primera resposta era “no, no”; 
però era graciós perquè al cap 
de 10 segons deien: “Ostres, sí, 
a Edimburg hi tinc un cone-
gut...” Per tant, em vaig dedicar 
a enviar molts WhatsApp per 
fer contactes d’un en un, i anar 
sumant.

D’on sorgeix la idea de co-
mençar aquest treball?
Jo vaig deixar la feina que tenia 
a una TV a Barcelona per viat-
jar. Va coincidir que el direc-
tor de Canal TE, en Josep M. 
Arasa, em va dir que si busca-
va ebrencs pel món comprava 

el programa. Jo crec que ho 
va dir de broma, però jo vaig 
prendre-li la paraula i vaig pen-
sar que seria interessant veure 
els ebrencs que hi ha pel món. 
Quan vaig començar a veu-
re el volum de contactes que 
anava fent i com n’eren d’inte-
ressants vaig dir “provem-ho”. 
Inicialment vaig viatjar per 
Europa, però en dos mesos 
havia entrevistat una trentena 
d’ebrencs i ebrenques. Vaig 
veure que podia aconseguir 
un material súper interessant si 
podia anar a EEUU, Austràlia o 
Àsia. Així va començar tot: amb 
el meu desig de viatjar, una 
proposta, i mira, un any i mig 
després és un programa de te-
levisió que esperem que tingui 
moltes temprades.

Com és el programa que 
veurem per Canal TE a partir 
d’aquest dissabte?
És una barreja entre el que feia 
Miki Moto a “Afers Exteriors”, 
el model “Españoles por el 
mundo” y “Viajeros callejeros”. 
També té un punt de Youtuber 
de viatges. Ara bé, nosaltres li 
donem més valor als personat-
ges que als llocs, perquè són 
de les Terres de l’Ebre. És un 
espai molt dinàmic, amb his-
tòries de la seva vida, la seva 
feina i el lloc on viuen. Anem 
buscant anècdotes i la relació 

que tenen amb el territori des 
de la distància. El programa 
dura 40 minuts i té quatre re-
portatges d’uns 10 minuts per 
persona.

De cara al dia 27 hi ha un 
altre acte important de pre-
sentació que gira al voltant 
del programa.
A l’acte del dia 27, que es ce-
lebrarà al Teatre-Auditori Felip 
Pedrell de Tortosa, volem de-
mostrar que aquest progra-
ma pot facilitar que el territori 
tingui fórmules per aprofitar el 
talent ebrenc que hi ha fora. 
Hi haurà una desena d’aquests 
ebrencs que tornen a casa per 
Nadal, que pujaran a l’escenari 
i explicaran la seva experièn-
cia, i què s’hauria de fer perquè 
aquest talent que està a fora 
reverteixi a casa. No volem que 
només sigui un programa de 
televisió, sinó aliar-nos amb di-
ferents persones, entitats i or-
ganitzacions que volen que el 
territori es desenvolupi a través 
del talent de la gent, tant la de 
casa com la de fora. En aquest 
acte farem una pluja d’idees per 
trobar camins, tot escoltant les 
persones per saber què opinen 
i veure què es pot aconseguir.

Tens previst continuar amb 
aquest periple que t’ha por-
tat per tot el món.

M’agradaria molt seguir fent-
ho, seguir buscant més ebrencs 
i ebrenques per diferents llocs. 
Per exemple, no hem anat a 
Àfrica ni a Llatinoamèrica. I en-
cara queden moltes històries i 
aventures que poden ser súper 
interessants.

Quina pot ser la fórmula 
per aprofitar l’experiència 
d’una persona que està a 
fora i aplicar-la aquí?
N’hi ha moltes. Per exemple els 
contactes. Imagina que tens 
una empresa, vols obrir una lí-
nia al Japó, però no coneixes 
aquell mercat. Però saps que hi 
ha una noia que ha sigut res-
ponsable d’una multinacional 
com és Ray-Ban, que ha es-
tat quatre anys desenvolupant 
productes pel mercat japonès, i 
és algú que pot ajudar i orien-
tar. És només un exemple. De les 
experiències es poden obtenir 
contactes, fer xarxa, diners, in-
fluència, etc. M’agradaria pen-
sar que la feina que faig serveix 
per alguna cosa. Moltes ve-
gades hem fet de tot per so-
breviure, i en aquest cas hi ha 
alguna cosa que em diu que si 
això surt bé, podria tenir algun 
impacte.

Hi ha una altra història 
personal: la teva. Què has 
après viatjant pel món?

El primer és la bona acollida de 
la gent. Entrevisto 80 i pico per-
sones i tots m’han acollit me-
ravellosament. És una passada 
trobar-se a l’altre punta del món 
i comprovar que al cap de 10 
minuts ja parlem el mateix llen-
guatge. Això és molt agradable. 
Aquest és un projecte una mica 
boig, perquè no hi ha pressu-
post, però m’agrada la idea d’ha-
ver-me tirat a la piscina, i que tot 
i les dificultats -que n’hi ha hagut 
50.000-, he pogut tirar endavant 
i no he pensat en deixar-ho a 
mitges. He cregut, apostat i foca-
litzat tota la meva energia sabent 
què vull i anar-hi a totes. Aquesta 
voluntat és important.

Explica’ns una anècdota.
Doncs la gràcia que un pilot de 
Flix em portés de Tokio a Ho Chi 
Mihn, Vietnam. Això em sembla 
molt curiós. Parlar amb ell a no 
sé quants milers de quilòmetres 
de casa i que sigui algú del ter-
ritori qui m’estigués portant amb 
el seu avió. En aquest primer pro-
grama es podran veure les entre-
vistes que vaig fer a Aràbia Saudí, 
Singapur, Japó i EEUU, a ebrencs 
i ebrenques de Tortosa, Amposta 
i Ulldecona. Són molt interes-
sants. Espero que agradin i mo-
tivin, perquè són quatre persones 
molt diferents que estan fent co-
ses brutals en diferents punts del 
món.


